
GÜNLÜK SİYASİ GAZETE

11
’d

E

12
’d

E

FİYAT 4 TL 5 tEmmUZ 2024 cUmA/29 ZİLHİCCE 1445

SOSyal MEDyaDa ÇOCuKlara
yÖnEliK SiBEr TEHDiT BÜyÜyOr

mERkEZ
BAnkAsı
REZERvi

142,9 miLyAR
doLAR oLdU

5

a MillilEr HOllanDa’Dan Da
rÖVanŞI alMaya HaZIrlanIyOrEkREm çULfA 2’dE

TRAFİKTE ÖFKE 
KONTROL VE 

AGRESYON SORUNU

mERt ARmAğAn 6’dA

SURİYELİLER
GİTMELİ Mİ?

n abd’nİn İsrail’e desteği ve Gazze politi-kalarını protesto etmek amacıyla ABDDışişleri Bakanlığı, Eğitim Bakanlığı, İçiş-leri Bakanlığı ve Beyaz Saray’da görevyapmış ve 7 Ekim’de başlayan İsrail sal-dırılarının ardından istifa eden 12 kişi,ortak bir bildiri yayımladı. Eski yetkililer,“Sesimizi yükseltmenin ortak sorumlu-luğumuz olduğuna dair ortak bir inançtabirleştik” diyerek, ABD Başkanı Joe Bi-den yönetimini eleştirdi. 
nabd Bağımsızlık Günü olan 4 Temmuzöncesinde gelen açıklamada, “YönetiminGazze politikası başarısızdır. Ameri-ka’nın İsrail’i diplomatik olarak koruma-sı ve sürekli silah akışı sağlaması, Gaz-ze’de kuşatma altındaki Filistin halkınınöldürülmesi ve açlığa mahkûm edilme-sinde inkâr edilemez şekilde suç ortağıolmamıza yol açmıştır” denildi.
n İstİfa eden yetkililer, ABD’nin Gazze’yeyönelik politikasının “sadece ABD’ninbölgedeki ilişkilerine değil, aynı zaman-da küresel güvenilirliğine, ABD değerle-rinin itibarına ve Batı’nın saygınlığına daderinden zarar verdiğini, bunun da stra-tejik rekabet çağında özellikle tehlikelibir durum olduğunu” ifade etti. / 7’dE

bıdEn yÖnEtİMİndEn İstİfa EdEnlErdEn ortaK bİldİrİ:

Terör devleti İsrail’in Gazze’ye yönelik hava saldırıları sürerken, ABD’nin İsrail’e desteğini protesto etmek için istifa eden hükümet çalışanları ortak açıklama yaptı
rehine

takası hiç 
olmadığı 

kadar yakın
nGaZZE’yE saldırılar sürerkenHamas’ın Biden’ın duyurduğuateşkes teklifine yanıtını İsra-il’e iletildiği açıklandı. İsrailBaşbakanı Binyamin Netanya-hu, Hamas’ın Gazze’de ateşke-se yönelik son teklifini incele-mek üzere güvenlik kabinesinitopluyor. İsrail basını, Savun-ma Bakanı Yoav Gallant’ın re-hine ailelerine, takas anlaşma-sının hiç olmadığı kadar yakınolduğunu söylediğini yazdı.

Biden’ın sağlığıyla ilgili yeni rapor
akşam 
olunca 
kafası 

karışıyor

n suudİ Arabistan’ın devlet savunma şirketi SAMI,Türk savunma şirketleriyle ortak üretim projeleriüzerinde çalışacak. SAMI, Türk savunma şirketleri ileyerinde üretim olanaklarının araştırılmasını içerenüç ayrı mutabakat zaptı imzaladı. SAMI, Baykar’aürün geliştirecek. ASELSAN ile ortak savunma tekno-lojileri geliştirmek için işbirliği yapacak SAMI,Türkuzay şirketi Fergani ile de ön anlaşma yaptı. / 6’da

n lİsElErE Geçiş Sistemi (LGS) sınavı sonra-sı tercih süreci devam ederken, ister devletister özel olsun öğrencilerin ailelerininarayışları sürüyor. Özellikle de özel okul-larda fiyatlar dikkat çeken seviyere çıktı.Bazı okulların fiyatı yıllık 1 milyon lirayaulaştı.  Fiyatlar tercihlere de yansırken, ön-ceki yıllarla kıyaslandığında özel okullaragiden öğrenci sayısı azalırken devlet okul-larına talep arttı. Eğitim Uzmanı Sadık Gül-tekin, okulların yıl içindeki giderleri vemasrafları için yüzde 300’e yakın artış ta-lep edebildiklerinden bahsetti. / 6’da

Suudi arabistan ile 
ortak üretim anlaşması

Özel okullarda
fiyatlar katlandı

n 3 tEMMuZ’da Astana’da başlayan zirve, toplantı-ların ardından dün sona erdi. Liderler dün, aile fo-toğrafı çektirmek için bir araya geldi. Cumhurbaş-kanı Recep Tayyip Erdoğan, fotoğrafta Rusya Dev-let Başkanı Vladimir Putin’in yanında yer aldı. Er-doğan, daha sonra genişletilmiş oturuma katıldı.
noturuM sonrası Belarus Devlet Başkanı Lukaşen-ko ile görüşen Erdoğan, zirve öncesinde de Moğo-listan Cumhurbaşkanı ve Katar Emiri ile bir arayageldi. Cumhurbaşkanı, Çin Devlet Başkanı Şi Cin-ping ile de görüşürken, Türkiye ile Çin ikili ilişkile-ri ile küresel ve bölgesel gelişmeler ele alındı.

Erdoğan'dan 
yoğun diplomasi

CHP'nin SuriyE
HaMlESinE rET!
ÖZGÜr ÖZEl’İn GÖrÜŞME talEbİ Esad’dan Kabul GÖrMEdİ

CHP lideri Özel’in Suriye yönetimi ile görüşme talebi kabul edilmedi. İstiklal Gazetesi Yayın Koordinatörü İlker Koç’un görüştüğü siyasi kaynaklar, Beşar Esad yönetiminin Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın Suriye ile normalleşme mesajı sonrası bir parti ile değil, Ankara ile kurulacak üst düzey temasın daha doğru bir adım olacağını düşündüğünü aktardı. Böylece Esad, CHP’ye kapıları kapadı
ARKA KAPI DİPLOMASİSİ

nGEçtİğİMİZ günlerde gazeteci Fatih Al-taylı’nın YouTube kanalına konuk olanCHP Genel Başkanı Özgür Özel, Şam yö-netimi ile arka kapı diplomasisi ile gö-rüşme yapmak istediklerini dile getire-rek, “Suriye ile sempatik kanaldan te-mas ediyoruz. Bu yaz içinde gidip Esadile görüşmeyi düşünüyorum. Aslında Er-doğan da ‘istihbaratçılarımız görüşüyor,bunu diplomatik temaslara çevirebiliriz’diyordu. Biz de burada ‘kilitli kapıyı aça-bilir miyiz’ diye bir arka kapı diplomasi-si üzerinden temas yürütüyoruz, olumluda gidiyor” açıklamasında bulunmuştu.

GÖRÜŞME PLANI YATTI
nChP lideri Özgür Özel, 1-1,5 ay içerisin-de Beşar Esad ile bir görüşme gerçek-leştirmeyi planlarken, CHP’nin Suriyeile temas kurma hamlesi başarısızla so-nuçlandı. İstiklal Gazetesi Yayın Koordi-natörü İlker Koç’un konuya ilişkin edin-diği bilgiye göre, Şam yönetimi CHP’ninarka kapı görüşme talebine olumsuzyanıt verdi. CHP görüşme teklifini partikurmayları aracılığı ile Beşar Esad yö-netimine ulaştırdı. Ancak Esad yöneti-mi CHP’nin görüşme teklinini kabul et-medi. Bu karar aracılar tarafından CHPyönetimine iletildi. / 6’da

Erdoğan'dan Esad'a yeşil ışık
nCuMhurbaŞKanı Recep Tayyip Erdoğan, geçtiğimiz hafta İstanbul’da Suriye ilenormalleşme süreci ile ilgili olumlu mesajlar vermişti. Esad yönetimi ile görüşmeiçin yeşil ışık yakan Erdoğan, “Suriye halkı kardeşimiz. İlişki kurulmaması için birsebep yok. Suriye’nin içişlerine karışmak gibi bir derdimiz asla olamaz” demişti.BEŞAR 
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Şanghay İşbirliği Örgütü Zirvesi için 
Kazakistan’a giden Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, liderlerle bir araya geldi

Gazze'de 
İsrail'in 
suç ortağı
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ÖZEL HABER 

Mossad davasında 
istenen ceza belli olduTürkiye’deki Filistinlilere yönelik eylem hazırlığında olduğubilinen ve edindikleri bilgileri MOSSAD’a satmakla suçlanan57 sanığın yargılandığı davada mütalaa açıklandı

n İstanbul 28. Ağır Ceza Mahkemesi’ndekiduruşmada esasa ilişkin görüşünü açıkla-yan cumhuriyet savcısı, İsrail İstihbarat Ser-visi MOSSAD’ın internet tabanlı mobil uy-gulamalar üzerinden uzaktan, çevrim içioperasyon ekibi oluşturduğunu, bu ekip ta-rafından ‘Abdalla Qassem’, ‘Abu Halid Abdal-la Qassem’, ‘Janet Foster’, ‘Ali Al Jafrı’, ‘ŞhirinAlayan’, ‘Roman Romanov’, ‘Cemal’, ‘Igor’ ve‘Ilya’ isimlerinin kullanıldığını kaydetti.
nMossad’ın sahadaki hedeflerine yöneliktaktik bazda işler yapılmasının amaçlandığıkaydedilen mütalaada, 57 sanığın ‘yasakla-nan bilgilerin casusluk maksadıyla temini’suçundan 8’er yıldan 12’şer yıla kadar ha-pisle cezalandırılmaları talep edildi. / 6’da

n abd Başkanı Joe Biden’ın dav-ranışları, ABD basını ve ka-muoyunun yakın takibi altın-da. Biden’ın yakın çevresininaktardığına göre başkan, ge-nellikle keskin ve odaklanmışdavranışlar sergiliyor. Ancaközellikle akşamın ilerleyen sa-atlerinde düşüncelerinin kar-maşıklaştığı ve cümlenin orta-sında durakladığı veya kafasıkarışık göründüğü anlar daoluyor. Biden bazı durumlardaise kameralar önünde politikaayrıntılarının ince noktalarınıkonuşurken bocalıyor. / 7’dE

n İstanbul Planlama Ajansı (İPA) tarafındanHaziran 2024 için hazırlanan ‘İstanbul’daYaşam Maliyeti Araştırması’ sonuçları açık-landı. İstanbul’da ortalama yaşam maliye-tin geçtiğimiz aya göre 2 bin 101 TL arta-rak 63 bin 524 TL’ye yükseldi. Bu rakam3,7 asgari ücrete denk geliyor ve bir öncekiyılın Haziran ayına göre yüzde 79,5 ora-nında artışı temsil ediyor. / 6’da

İstanbul'da yaşam
3,7 asgari ücrete denk
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Trafikte öfke kontrol ve agresyon 
sorunu, tehlikeli hız tutkusu, güç savaşı, it 
dalaşı olayları neden olur? 

Ülkemizde ve dünya genelinde trafikte 
yaşanan öfke patlamaları, agresyon 
sorunları, tehlikeli hız tutkusu, güç 
savaşları ve kavgalar önemli sorunlardır. 
Bunların arkasında yatan psikososyal se
bepler ve çözüm yolları bulunup uygulan
madan bizlere rahat yok. Gelin hep 
beraber dikkatle bu konuyu detaylı ird
eleyelim ve bilgilenelim: 

Trafikte yaşanan öfke kontrolü sorun
ları, agresif davranışlar, tehlikeli hız 
tutkusu, güç mücadeleleri ve kavgalar gibi 
olumsuz olayların temel nedenleri aşağı
daki gibi sıralanabilir: 

Kişisel Faktörler: 
Stres, kaygı, sabırsızlık, öfke kontrolü 

eksikliği 
Aşırı rekabetçi, kendini ispatlama 

güdüsü 
İçinde bulunulan psikolojik durum ve 

ruh hali 
SosyoKültürel Etkenler: 
 

Trafikte güç gösterisi yapma, 
üstünlük kurma eğilimi 

Saldırgan sürüş 
davranışlarının normal karşılan
ması 

Toplumsal öfke ve şiddet 
kültürünün etkisi 

Eğitim ve Farkındalık Eksiklik
leri: 

Sürücülerin trafik kuralları, güvenli 
sürüş konusunda yeterince bilinçli olma
ması 

Öfke yönetimi, empati, iletişim beceri
leri konusunda eksiklikler 

Trafik güvenliği eğitimlerinin yetersiz 
kalması 

Altyapı ve Düzenleme Sorunları: 
Trafik akışının düzgün yönetilememesi, 

sık tıkanıklıklar 
Hız limitlerinin gerçekçi olmayan şek

ilde belirlenmesi 
Denetim ve caydırıcı önlemlerin yeter

siz olması 
Yasal ve Kurumsal Eksiklikler: 
 
Trafik ihlallerine yönelik cezalandırıcı 

sistemin yetersizliği 
Psikolojik destek ve rehabilitasyon 

hizmetlerinin yetersizliği 
Trafikte şiddet konusunda yeterli 

toplumsal farkındalığın olmaması 
Bu etkenler, sürücülerin öfke, agresyon, 

güç ve hız tutkusu gibi olumsuz duygu
larını tetikleyerek kontrolsüz davranışlara 
yol açmaktadır. Dolayısıyla, bu sorunların 

çözümü için kapsamlı ve çok yönlü yak
laşımlar geliştirilmesi gerekmektedir. 

Trafikte öfke kontrol sorunu, agresyon 
problemi, tehlikeli hız tutkusu, güç savaşı, 
it dalaşı, suç ve şiddet olayları ile başa çık
mak için neler yapılmalı? 

Trafikte yaşanan öfke, agresyon, 
tehlikeli hız, güç savaşları, kavgalar, suç ve 
şiddet gibi sorunlarla başa çıkabilmek için 
kapsamlı bir yaklaşım gereklidir. Hem 
bireysel hem de toplumsal düzeyde 
çözüm önerileri şu şekilde sıralanabilir: 

 
Bireysel Düzey: 
1. Sakinleşme Teknikleri: Derin nefes 

alma, gevşeme egzersizleri, müzik din
leme gibi yöntemlerle öfke ve gerginliği 
azaltma. 

2. Empati Geliştirme: Diğer sürücülerin 
durumlarını anlama, hoşgörülü ve an
layışlı olma. 

3. Öz Kontrol Becerileri: Sabır, tolerans, 
stres yönetimi becerilerini geliştirme. 

4. Güvenli Sürüş Alışkanlıkları: Trafik 
kurallarına uyma, aşırı hız yapmama, 
tehlikeli manevralardan kaçınma. 

5. Profesyonel Destek: Öfke yönetimi, 
trafik psikolojisi konularında eğitim ve 
danışmanlık alma. 

 
Toplumsal Düzey: 
1. Eğitim ve Bilinçlendirme Kampa

nyaları: Trafikte nazik ve güvenli 
davranışlar konusunda farkındalık 
yaratma. 

2. Altyapı ve Düzenleme Çalışmaları: 
Trafik akışını iyileştirme, trafik yönetimini 
geliştirme. 

3. Hukuki ve Yaptırım Mekanizmaları: 
Aşırı hız, saldırganlık gibi ihlallere karşı 
caydırıcı cezalar uygulanması. 

4. Psikolojik Destek Hizmetleri: Stresli 
sürücüler için danışmanlık ve rehabilita
syon programlarının geliştirilmesi. 

5. Toplumsal Duyarlılık: Medya, sivil 
toplum ve kurumların iş birliğiyle trafikte 
şiddete karşı kampanyalar düzenlenmesi. 

Bireysel ve toplumsal çabaların bir 
arada yürütülmesi, trafikte karşılaşılan 
öfke, agresyon ve şiddet sorunlarının 
çözümünde etkili olacaktır. Sürücülerin ve 
toplumun trafik kültürünü iyileştirmesi, 
güvenli ve barışçıl bir sürüş deneyimi 
sağlayacaktır. 

Trafikte öfke kontrol sorunu, agresyon 
problemi, tehlikeli hız tutkusu, güç savaşı, 
it dalaşı, suç ve şiddet olayları ile başa çık
mak için neler yapılmamalıdır? 

Trafikte karşılaşılan öfke kontrolü 
sorunları, agresif davranışlar, tehlikeli hız 
tutkusu, güç mücadeleleri, kavgalar, suç ve 
şiddet olaylarıyla başa çıkarken kaçınıl
ması gereken bazı yanlış uygulamalar 
şunlardır: 

Öfke ve Agresyonu Tetikleyecek 
Davranışlar: 

Diğer sürücülere korna, uzun far, 
tehlikeli manevra ile tepki vermek 

Tehditkar ve küfürlü iletişim tarzı 
sergilemek 

Kasıtlı olarak diğer sürücüleri provoke 
etmek 

Tehlikeli Sürüş Alışkanlıkları: 
Aşırı hız yapmak 
Kırmızı ışık, dur işareti gibi trafik kural

larını ihlal etmek 
Şerit değiştirme, ani fren yapma gibi 

tehlikeli manevralar gerçekleştirmek 
Çatışmaya Yol Açacak Eylemler: 
Diğer sürücülere kasıtlı olarak zarar 

verici hareketler yapmak 
Karşılıklı güç gösterisi ve kavgaya gir

işmek 
Fiziksel tehditte bulunmak veya 

saldırıya girişmek 
Öfkeyi Yönetemeyen Tepkiler: 
Sakin kalamayıp kontrolünü kaybetmek 
Saldırgan ve tehlikeli sürüş davranışları 

sergilemek 
Pişmanlığı olmadan öfkenin etkisiyle 

hareket etmek 
Yasal ve Etik Sınırları Aşan Davranışlar: 
Kasti olarak trafik kurallarını ihlal 

etmek 
Suç teşkil eden eylem ve şiddet içeren 

davranışlarda bulunmak 
Diğer sürücüleri, yayaları veya malları 

kasten zarar vermek 
Trafikte bu tür yanlış ve tehlikeli 

davranışlardan kaçınılması, sorunların 
daha da büyümesini ve can güvenliğini 
tehlikeye atmasını önleyecektir. Sakinlik, 
sabır, öz kontrol ve empatik bir tutum, 
sorunların çözümü için kilit rol oynaya
caktır.

PROF.DR.EKREM ÇULFA

Trafikte öfke kontrol ve agresyon 
sorunu, tehlikeli hız tutkusu, güç 

savaşı, it dalaşı olayları neden olur?

Selenyum Zengini; Brezilya Fındığı ( Pekan Cevizi )

Biz Tatildeyiz Ama Beynimiz Tatil Yapmıyor!

Uzman diyetisyen Didem Yıldız 
Küçük konu hakkında bilgiler verdi. 

Brezilya fıstığı eşsiz lezzeti ve etki
leyici besin profili ile bilinir. İşte 
Brezilya fıstığı tüketmenin bazı temel 
faydaları:Selenyum açısından 
zengindir: Brezilya fıstığı, bağışıklık 
sistemi desteği, tiroid sağlığı ve antiok
sidan koruma dahil olmak üzere çeşitli 
vücut fonksiyonlarında önemli bir rol 
oynayan hayati bir mineral olan se
lenyumun en zengin diyet kaynakların
dan biridir. Sadece bir Brezilya cevizi 
günlük önerilen selenyum alımınızı 
sağlayabilir.Kalp Sağlığı: Selenyum, en
flamasyonu ve oksidatif stresi azal
tarak kalp sağlığını iyileştirme 
potansiyeli ile bilinir. Ayrıca kalp 
hastalığı riskini azaltmaya da yardımcı 
olabilir. 

Antioksidan Özellikleri: Brezilya 
fıstığı, vücuttaki zararlı serbest 
radikalleri nötralize etmeye yardımcı 
olabilecek, kronik hastalık riskini 
azaltabilecek ve yaşlanma sürecini 

yavaşlatabilecek selenyum ve E vita
mini gibi antioksidanlar içerir. 

Sağlıklı Yağlar Açısından Zengindir: 
Bu kuruyemişler, başta tekli doymamış 
ve çoklu doymamış yağlar olmak üzere 
iyi bir sağlıklı yağ kaynağıdır. Bu yağlar 
kolesterol seviyelerini iyileştirmeye ve 
kalp hastalığı riskini azaltmaya 
yardımcı olabilir. 

İyi Bir Besin Kaynağıdır: Brezilya 
fıstığı, genel sağlık için önemli olan 
magnezyum, fosfor, bakır ve tiamin 
(B1 vitamini) gibi diğer temel besinler 
açısından da zengindir. 

Kilo Yönetimi: Kalori yoğunluğuna 
rağmen, Brezilya fıstığı çok doyurucu 
olduğu için kilo yönetimine yardımcı 
olabilir. Sağlıklı yağlar, protein ve lif 
kombinasyonu, kendinizi tok ve tatmin 
olmuş hissetmenize yardımcı olarak 
genel kalori alımını potansiyel olarak 
azaltır.Tiroid Fonksiyonunu Destekler: 
Selenyum tiroid fonksiyonu için çok 
önemlidir ve bu mineraldeki bir eksik
lik tiroid bozukluklarına yol açabilir. 

Brezilya fıstığı tüketmek, selenyum 
içeriği nedeniyle uygun tiroid 
sağlığının korunmasına yardımcı ola
bilir.Kemik Sağlığı: Brezilya fıstığındaki 
magnezyum, kemik yoğunluğunu ve 
gücünü destekleyerek kemik sağlığına 
katkıda bulunur. 

Bağışıklık Desteği: Selenyum sağlıklı 
bir bağışıklık sistemi için gereklidir. 
Yeterli selenyum alımı vücudunuzun 
enfeksiyonlara ve hastalıklara karşı 
savunmasına yardımcı olabilir. 

Brezilya fıstığı sağlık açısından 
sayısız fayda sunarken, yüksek se
lenyum içeriği nedeniyle ölçülü 
tüketilmesi önemlidir. Aşırı selenyum 
alımı selenozise yol açabilir ve bu da 
sağlık üzerinde olumsuz etkilere 
neden olabilir. Haftada birkaç kez 
küçük bir porsiyon (12 fındık) genel
likle güvenli kabul edilir ve önerilen 
günlük selenyum alımını aşmadan size 
sağlık yararları sağlayabilir. 

             NUR BATU

Eğitim Danışmanı Barış Balcı, beynimiz 
için mevsim geçişlerinin ve tatillerin pek 
bir anlam taşımadığını belirterek, “Biz 
tatildeyiz ama beynimiz tatil yapmıyor. 
Yazın da tüm fonksiyonlarıyla çalışmaya 
devam ediyor. Beyninizi bu dönemde neyle 
meşgul ederseniz, o alanda kendini 
geliştirir” dedi. Balcı, yaz döneminde 
yapılabileceklerle ilgili öğrencilere öneril
erde bulundu. Eğitim Danışmanı Barış 
Balcı, mevsim geçişlerinin ve tatillerin 
beynimiz için özel bir anlamı olmadığını 
vurgulayarak, "Tatilde olduğumuzu 
düşünsek de, aslında beynimiz tatil yap
maz. Yaz aylarında da beynimiz tüm 
fonksiyonlarıyla çalışmaya devam eder. Bu 
dönemde beyninizi hangi aktivitelerle 
meşgul ederseniz, o alanlarda kendinizi 
geliştirebilirsiniz" şeklinde konuştu. Balcı, 
öğrencilere yaz döneminde yapabilecekleri 
konusunda çeşitli önerilerde bulundu.Yaz 
aylarında insanlarda rehavet olduğunu ve 
vites düşürdüklerini belirterek, “Bir takım 
koşullar veya zorunluluklar oluşturul
madığında beyin rehavete ve yılgınlığa da 
alışabiliyor. Bir tarlayla ilgilenmediğinizde 
nasıl dikenler, otlar biter, taşlarla dolar ver
imsiz bir araziye dönerse beyin için de bu 
böyle” dedi.Beynimizden her gün 60 ila 80 
bin düşünce geçtiğini kaydeden Barış Balcı, 
‘Nasıl bir sporcu antrenman yaptıkça be
cerisini geliştiriyor güçleniyorsa beyin de 
öyle. Çalıştırdığı alan doğrultusunda daha 
aktif ve daha etkili oluyor. İyi bir şey için mi 
çalışıyor kötü bir şey için mi çalışıyor bunu 
sorgulamıyor, sadece yerine getirmeye 
çalışıyor.  Bu nedenle yaz döneminde 
beyninizi neye yönlendirirseniz o alanda 
gelişim sağlayacaktır” diye konuştu.Eğitim 
Danışmanı Barış Balcı, yaz döneminin özel
likle öğrenciler için fırsat olduğunu be
lirterek önerilerde bulundu. Balcı şunları 
söyledi:  

“Beynimiz 24 saat öğrenmeye açık. Beyin 
kendini sürekli yeniliyor. Biz düşündükçe, 
ürettikçe, yeni bir şeyler öğrendikçe beyni
mizi daha iyi çalıştırmış oluyoruz. Beyni 
düşünmeye, sorgulamaya, öğrenmeye 
itmediğimizde ise daha pasif, daha durağan 
hale geliyor.  

Yaz döneminde becerilerinizi 
geliştirebilirsiniz 

Beynimiz öğrenmekten yeni bir şey 
deneyimlemekten keyif alıyor. Yaz döne
minde öğrencilerin dersi ödevi olmayabilir 
ama kitap okumaya zaman ayırabilir. Be
cerilerini geliştirmek için zaman ayırabilir. 
Bir enstrüman çalmak, yabancı dil öğren
mek, bir spor dalı ile ilgilenmek, satranç 
oynamak gibi. Beyni aktif tutmayla ilgili bir 
şeyler yapmasını öneriyorum. Yeni insan
larla etkileşimde bulunabileceği alanlarda 
bulunmak da beyin için çok faydalı.  

Tatilinizi telefon, bilgisayar başında 

geçirmeyin 
Tatilde sadece telefon, tablet, bilgisayarla 

zaman geçirmek doğru değil. Teknolojinin 
varlığı güzel, ama kişi bunu kendisini 
geliştirmek için kullanırsa faydalı. Örneğin 
bir dil öğrenmek için teknolojiden yarar
lanılabilir. Telefonda sürekli oyun oy
nadığınızda bu zihninizi meşgul ediyor 
ama beyninize bir kazanım sağlamıyor. 
Yaratıcılığınızı, üretkenliğinizi sınırlamış 
oluyorsunuz.  

Beyin kapalı alanları sevmiyor 
Sürekli rutinde kalıp aynı şeyleri yapmak

tan keyif almıyor. Beyin hareket 
halindeyken çok iyi çalışıyor. Durağan 
kalmak ise beyin sağlığı açısından çok iyi 
değil. Evde, okulda, ofiste, arabada sürekli 
Küçük kapalı alanlarda kalıyoruz.. Beyin 
açık alandayken daha iyi çalışıyor. Görüş 
alanımız genişken, ufku gördüğümüz an
larda zihinsel performansı daha iyi daha 
aktif oluyor. Fırsat buldukça uzaklara bak
mak, biraz yürümek gerekiyor. Haftanın be
lirli günlerinde açık alana çıkmak iyi gelir. 
Güzel bir resme bakmak, güzel bir şiir oku
mak, güzel bir müzik dinlemek de beyni 
farklı yönleriyle uyarıyor ve iyi geliyor. 

Yabancı Dil, Hızlı Okuma, Mental Arit
metik gibi kurslara katılabilirsiniz 

Öğrenciler yaz döneminde becerilerini 
geliştirebilecekleri kurslara ve yaz 
okullarına katılmalılar. Belediyeler ve 
Gençli Spor İl Müdürlüğü gibi kurumlar 
birçok ücretsiz kurslar açıyorlar. Bunlara 
katılabilirsiniz. Ben de yaz döneminde 
öğrencilere ”Anlayarak Hızlı Okuma” semi
nerleri veriyorum. Burada yapılan çalış
malar çocukların akademik süreçlerine 
katkı sağlıyor, yaz döneminde zihinlerini 
daha dinç tutmalarını sağlıyor. Bu pro
gramda Dikkat, odaklanma, verimli 
çalışma, zaman yönetimi buna benzer etkili 
öğrenme ile ilgili becerilerini de geliştirmiş 
oluyorlar. Bu nedenle hızlı okuma pro
gramına katılmalarını öneririm. Bununla 
birlikte mental aritmetik, yabancı dil kursu 
da yaz aylarında öğrencilerin kendilerini 
geliştirmeleri için tercih edilebilir.Folklör 
ve takım sporları ise kişiye takım çalış
masını öğretiyor. Bunlar ileride iş hayatı 
için çok güzel kazanımlar sağlıyor. Bunları 
yapmayanlar ileriki yaşlarında takım çalış
malarına uyum sağlamakta zorluk çekiyor
lar. 

Sınav öğrencileri yaz okullarına gide
bilir 

Diğer yandan seneye sınava girecek olan 
öğrenciler yani 7. Sınıftan 8’e geçenler ve 
11’den 12’ye geçenler yaz döneminde 
kamplara katılabilirler. Dershanelerin yaz 
kursları, yaz okulları var Bunlara katılma 
şansları olursa, burada yapacakları geçmiş 
konuların tekrarı ve gelecek konularla ilgili 
ön hazırlık çalışmaları faydalı olacaktır. 

Evde kendi kendine sınava nasıl hazır
lanılır? 

Dershaneye gitme fırsatı olmayıp kendi 
kendine evde çalışmayı düşünen sınav 
adaylarına ise önerim, kendi sınava hazırlık 
programlarını oluştursunlar. Öğleden önce, 
öğleden sonra ve akşam olmak üzere günü 
3’e bölerek değerlendirebilirler. Birer saat 
bile çalışsalar günde 3 saat eder. Ancak 
bunu istikrarlı bir şekilde sürdürmeleri, 
programa uymaları gerekir. Programı eksik 
ve güçlü yönlerini belirleyerek yapsınlar. 
Bunun için okuldaki rehber öğretmen
lerinden destek alabilirler. Ben de sınav 
koçluğu yapıyorum. Öğrencilerin kendi
lerini görmelerini sağlıyorum. Deneme 
analizleri yapmak, zaman yönetimi, günlük 
plan yapma, gelecekle ilgili hedef ve amaç 
belirlemeleri için onlara rehber oluyorum. 
Onların alacakları kararları, atacakları 
adımları daha iyi belirlemelerine katkı 
sağlıyor.  

Sabah 8 ile 11 arası zihnin çok iyi çalıştığı 
bir zaman aralığıdır. Sabah saatlerinde zor
landıkları derslerle ilgili konu tekrarı yap
malarını öneriyorum. Öğleden sonra test 
çözümü yapılabilir. Akşam saatlerinde ise 
video izleme, özet çıkarma gibi pasif öğren
meye zaman ayırabilirler.Öğrenciler daha 
çok güçlü oldukları dersle ilgileniyorlar. 
Ama sınavda alanlarındaki bütün dersler
den soru soruluyor. Bu nedenle zayıf ve 
geliştirmeleri gereken derslere ve konulara 
daha fazla zaman ayırmaları gerekiyor. Ne 
kadar erken güçlenirlerse kendilerine o 
kadar avantaj olur.  

Kitap okumayı alışkanlık edinin 
Günde 1520 sayfa kitap okumak, bunu 

rutin haline getirmek, düzenli ve sistemli 
sürdürüyor olmak çok değerli. İlköğretim 
öğrencileri sabah ve akşam saati günde iki 
kez 2030 sayfa okumalarını öneriyorum. 
Ortaokul ve lise öğrencileri biraz daha fazla 
okuyabilirler. Yetişkinler de düzenli kitap 
okumalı.  

Yaz aylarında iş tecrübesi edinmek 
Öğrencilerin için yaz döneminde birkaç 

hafta da olsa bir işte çalışmalarını öneriyo
rum. İş öğrenmek, para kazanmaktan 
ziyade deneyim elde etmeleri önemli. Mut
laka ilerideki mesleğiyle ilgili, işle ilgili 
olmak zorunda değil. Bir kuaförün yanında, 
bir eczacının yanında olabilir, nerede 
olduğu çok da önemli değil. Hayatla ne 
kadar erken tanışırlarsa ileride liseyi, 
üniversiteyi bitirdiklerinde iş hayatına 
adaptasyonları çok daha kolay olur.  

Gelecekte yapmak isteğini işle ilgili, 
hedefi hayaliyle ilgili bir alanda çalışırsa 
tabii ki çok daha iyi olur. O alanda işinde iyi 
olan birini görmek ona ilham ve moti
vasyon sağlar. 

10 KALEM TIBBİ İLAÇ TEMİNİ 
İSTANBUL ÜNİVERSİTESİ - CERRAHPAŞA REKTÖRLÜĞÜ / 
CERRAHPAŞA TIP FAKÜLTESİ HASTANESİ BAŞHEKİMLİĞİ 

10 KALEM TIBBİ İLAÇ TEMİNİ mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu mad-
desine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP 
üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/844547 
1-İdarenin 
a) Adı:İSTANBUL ÜNİVERSİTESİ - CERRAHPAŞA REKTÖRLÜĞÜ / CERRAHPAŞA TIP 

FAKÜLTESİ HASTANESİ BAŞHEKİMLİĞİ 
b) Adresi:İstanbul Üniversitesi - Cerrahpaşa Rektörlüğü / Cerrahpaşa Tıp Fakültesi Hastanesi 

(Cerrahpaşa Yerleşkesi) 34080 CERRAHPAŞA- FATİH/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:2124143000 - 2124143010 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet say-

fası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu mal alımın 
a) Adı:10 KALEM TIBBİ İLAÇ TEMİNİ 
b) Niteliği, türü ve miktarı:İ.Ü.C. - Cerrahpaşa Tıp Fakültesi Dekanlığı / Taşınır Mal Süreci - 

Tıbbi İlaç Taşınır Kayıt Birimi ihtiyacı olan 10 Kalem Tıbbi İlaç Temini 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer:İ.Ü.C. - Cerrahpaşa Tıp Fakültesi Hastanesi Başhekimliği 

/ Taşınır Mal Süreç Yöneticiliği - Tıbbi İlaç Deposu 
ç) Süresi/teslim tarihi:Sözleşmenin imzalanmasını müteakip malzemelerin tamamı 

31.12.2024 tarihine kadar ilgili birimin istemiş olduğu tarih ve miktarlarda partiler halinde teslim 
edilecektir. Siparişler, eczanenin tüketim miktarları göz önünde tutularak periyodik olarak ver-
ilecektir. Siparişler ilgili Tıbbi İlaç Taşınır Kayıt Birimi'nin imzalı yazısı ile faksla ve/veya e mail 
ile bildirilecek olup, bildirim tarihinden itibaren teknik şartnamede belirtilen süreler içerisinde tes-
lim edilecektir 
d) İşe başlama tarihi:Sözleşmenin taraflarca imzalandığı tarihten itibaren başlar 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:18.07.2024 - 10:30 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):İstanbul Üniversitesi- 

Cerrahpaşa Rektörlüğü / Cerrahpaşa Tıp Fakültesi Hastanesi Başhekimliği (Cerrahpaşa Yer-
leşkesi) Gider İdaresi Süreç Yöneticiliği H Blok Prefabrik Bina 2. Kat Fatih/İstanbul 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygu-

lanacak kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.1.3. İhale konusu malın satış faaliyetinin yerine getirilebilmesi için ilgili mevzuat gereğince 

alınması zorunlu izin, ruhsat veya faaliyet belgesi veya belgelerine ilişkin bilgiler: 
Ecza Deposu Ruhsatı veya İmalat İzini Belgesini 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler; 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri. 
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz. 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açık olup yerli malı teklif eden istekliye ihalenin 

tamamında % 15 (yüzde on beş) oranında fiyat avantajı uygulanacaktır. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların 

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale 
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, kısmı teklif verilebilir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 120 (YüzYirmi) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 

38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2056176
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İstanbul'da 1 Mayıs Emek veDayanışma Günü'nde Taksim Mey-danı'na ilerlemeye çalışıp polisleresaldırdıkları gerekçesiyle hakların-da dava açılan 8'i tutuklu 12 sanığınyargılanmasına başlandı.İstanbul 25. Asliye Ceza Mahke-mesindeki duruşmaya 8'i tutuklu12 sanık ve avukatları ile müşteki 8polis memuru katıldı.Duruşmada savunma yapan tu-tuklu sanıklardan Fatma Nur Uğur,olay günü anayasal haklarını kullan-mak amacıyla Saraçhane'ye giderekkitlesel eyleme katıldıklarını söyle-di. Küçükçekmece'deki evinden Sa-raçhane'ye gidene kadar eyleminyasak olduğuna ilişkin ibareyle kar-şılaşmadığını, alana polis barikatın-dan aranarak girdiklerini, CHP Ge-nel Başkanı Özgür Özel'in de oradabulunduğunu belirten Uğur, sembo-lik şekilde Taksim'e çıkabilme ihti-mallerinin bulunduğunu ifade etti.Tutuklu sanıklardan Ahmet Öz-gür Erdoğan, 11 yıldır makine mü-hendisliği yaptığını, çalışma hayatı-nın şantiyelerde geçtiğini belirte-rek, işçilere ve mühendislere ka-nundaki haklarının verilmediğinikaydetti.Alana metro vasıtasıyla ulaştığı-nı ve polis noktasındaki aramadangeçerek içeriye girdiklerini belirtenErdoğan, "İddianamede yasaklı yü-rüyüş ifadesi kullanılıyor. Bu sıradayasaklı olduğuna ilişkin bir şey söy-lenmedi. Hiçbir şekilde polis memu-runa taş veya sopa fırlatmadım.Alanda çok kısa süreliğine arbedeyaşandı ben de ön tarafta kitleninarasında kaldım. Kalkana tutunmuşolabilirim ama kesinlikle zarar ver-me kastım yoktu. Kalabalığa dağıl-ma yönünde anons yapıldığı yazı-yor. Herhangi bir anons duymadım,kaldı ki yapılsa da kalabalıkta duy-mamış olabilirim." ifadelerini kul-landı.Tutuklu sanık Özenç Cevahir İs-lamoğlu da sosyal medyadan 1 Ma-yıs kutlamalarına ilişkin çağrılar ya-pıldığını görmesi üzerine alana git-tiğini belirterek, elindeki nesneyiönüne doğru savurduğunu iddiaetti. Sanık İslamoğlu, tutuklu kaldığısüre içinde not ortalamasının düş-tüğünü belirterek tahliyesini istedi.
Müşteki polis memurları 
şikayetçi olduDuruşmada müşteki polis me-murları da dinlenildi.Polis memuru E.K, sanıkların el-lerindeki flamaları kendilerine doğ-ru yöneltmeleri neticesinde yüzün-de kalıcı iz meydana geldiğini, an-cak kimin vurduğunu tespit edeme-diklerini belirterek, şikayetçi oldu-ğunu, davaya katılmak istediğinisöyledi.Müşteki polis memuru H.Ö. deolaydan sonra başına 15 dikiş atıl-dığını, unutkanlık yaşadığını ve kişi-sel bakımını yerine getiremediğinidile getirdi.Alanda görevlerini yaptıklarınıaktaran H.Ö, "Şikayetçiyim, yüzüm-de de hala dikiş izlerini taşıyorum,kaşım kasılıyor, davaya katılma tale-binde bulunmak istiyorum." ifadele-rini kullandı.Diğer polis memurları da alandaplastik mermi kullanmadıklarını veyaralandıklarını, anlatarak şikayetçiolduklarını söyledi.Ara kararını açıklayan mahkeme,tutuklulukta geçirdikleri süreyi dik-kate alarak 8 sanığın tahliyesine ka-rar verdi. Mahkeme, tüm sanıklarhakkındaki adli kontrol şartının kal-dırılmasına da hükmederek, duruş-mayı erteledi.
İddianamedenİstanbul Cumhuriyet Başsavcılı-ğınca, 1 Mayıs Emek ve DayanışmaGünü'nde Saraçhane'deki izinsizgösteride çıkan olayların ardından12 sanık hakkında dava açılmıştı.İddianamede, 8'i tutuklu 12 sa-nığın "görevi yaptırmamak için di-renme", "Toplantı ve Gösteri Yürü-yüşleri Kanunu'na muhalefet", "ke-mik kırığı oluşacak şekilde kastenyaralama" ve "kamu malına zararverme" suçlarından 3 yıl 8'er aydan15 yıl 6'şar aya kadar hapisle ceza-landırılması isteniyor.

1 Mayıs gösterilerinde
çıkan olaylara 
ilişkin 12 sanık 

hakim karşısındaİstanbul İl Emniyet Mü-dürlüğü ekipleri, il gene-linde helikopter desteklihuzur uygulaması gerçek-leştirdi. Taksim'de gerçek-leştirilen uygulamada şüp-heli şahısların kimlik sor-gulaması yapılırken, araç-lar ise didik didik arandı.

İstanbul’da helikopter 
destekli huzur uygulaması

Aile faciası: Eşini ve 2 çocuğunu vurdu
Kocaelİ'nİn Darıca ilçesinde bir kişi,boşanma aşamasındaki eşini ve 2 çocuğunutabancayla ateş ederek yaraladı. Olayın ar-dından kaçan şüpheli polis ekipleri tarafın-dan yakalandı.Olay, Bağlarbaşı Mahallesi Şiir Sokak'takisitede meydana geldi. İddiaya göre, S.K. tar-tıştığı eşi S.K'ya (42), oğlu İ.K. (17) ve kızıY.K'ya (14) tabanca ile ateş etti. Anne ve ço-cukları kanlar içinde kalırken, şüpheli S.K.ise olay yerinden kaçtı. Silah sesini duyanla-rın 112 Acil Çağrı Merkezine ihbarıyla adre-se sağlık ve polis ekipleri sevk edildi. Yaralı-lar, sağlık ekiplerinin ilk müdahalesinin ar-dından hastaneye kaldırıldı. Kaçan şüpheliise polis ekipleri tarafından gözaltına alındı.Yaralılardan S.K. ve 14 yaşındaki kızının du-rumunun ağır olduğu bildirildi. S.K. ile karı-sının boşanma aşamasında olduğu ve hak-kında uzaklaştırma kararı bulunduğu iddiaedildi. Çiftin 2 yaşında bir kızları daha oldu-ğu, zanlının onu yaralamadığı öğrenildi.Olaya ilişkin soruşturma başlatıldı.

Fatih'te 
motosiklet çalan

zanlı yakalandı
Fatİh'te, park halin-deki motosikleti"çekçek"le çalan 2 şüphe-liden biri gözaltına alındı.İstanbul Asayiş ŞubeMüdürlüğü Oto HırsızlığıBüro Amirliği ekipleri, 25Haziran'da Kumkapı'dapark edilen ve Y.B'ye aitolan motosikletin çalındı-ğı ihbarı üzerine çalışmabaşlattı.Çevredeki güvenlik ka-meralarını inceleyen ekip-ler, iki şüphelinin moto-sikleti "çekçek" olarak bi-linen iki tekerli taşımaaracına yükleyerek olayyerinden kaçtıklarını be-lirledi.Ekiplerce gözaltına alı-nan şüpheli M.Ö'nün (23)2 suç kaydı olduğu belir-lendi.Bu şüpheli, polisteki iş-lemlerin ardından adliye-ye sevk edildi, diğer şüp-helinin yakalanması içinçalışmalar sürüyor.Hırsızlık anı ise çevre-deki bir iş yerinin güven-lik kameralarınca kaydaalındı. Görüntülerde, ka-püşonla yüzlerini gizleme-ye çalışan zanlıların moto-sikleti "çekçek"e yükleyipolay yerinden uzaklaşma-sı yer aldı.

bursa'nın İnegöl ilçesinde mey-dana gelen kazada kepçenin çarptığıçocuğun parmağı koptu. Kaza, İne-göl'ün kırsal Kurşunlu Mahallesi'ndemeydana geldi. Cadde üzerinde seyirhalinde olan Berkan D. (21) yöneti-mindeki plakasız motosiklet, yoldan
manevra yapan operatör SebahattinE. yönetimindeki iş makinesi ile çar-pıştı. Kaza sırasında iş makinesininkepçesi, motosikletin arkasında otu-ran 7 yaşındaki M.G.'nin sol eline çar-pıp baş parmağının kopmasına nedenoldu. Yaralanan çocuk, kopan başpar-

mağıyla olay yerine gelen ambulanslaİnegöl Devlet Hastanesine kaldırıldı.Yapılan tedavinin ardından çocuk,parmağı dikilmek üzere Uludağ Üni-versitesi Tıp Fakültesi Hastanesinesevk edildi. Jandarma ekipleri kazaylailgili inceleme başlattı.

Kepçenin çarptığı 
çocuğun parmağı koptu

İstanbul İl Emniyet Müdürlüğütarafından il genelinde helikopter des-tekli huzur uygulaması yapıldı. Uygula-ma Beyoğlu Taksim Meydanı, Fatih Mil-let Caddesi ve Kadıköy başta olmaküzere belirlenen birçok noktada ger-çekleştirildi. Uygulamaya, Asayiş ŞubeMüdürlüğü, İlçe Emniyet Müdürlükleri,Önleyici Hizmetler, Trafik Denetleme,Havacılık ve Narkotik Suçlarla Mücade-le şubelerine bağlı polis ekipleri katıldı.Taksim Meydanı'nda yapılan denetim-de trafik ekipleri, şüpheli araçları dur-durarak sürücü ve araçların belgeleriniinceledi. Asayiş ekipleri de araçlarıkontrol ederek, sürücü ve yolcularınüst aramasını yaptı. Narkotik köpeğiaraçları didik aradı. Uygulamaların de-vam edeceği öğrenildi.
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Hukukçu Dr. Abdullah Musab Şahin, ABD veİngiltere gibi ülkelerde ulusal mahkemelerde soy-kırıma destek veren siyasetçilerle ilgili açılan dava-ları ve bu davaların muhtemel yansımalarını AAAnaliz için kaleme aldı.***Geçtiğimiz aylarda hukuki çözüm arayışlarınoktasında Güney Afrika’nın Uluslararası AdaletDivanı (UAD) nezdinde başlattığı süreç gündemimeşgul etti. Bu davaya şimdiye kadar resmi beyan-larla Nikaragua, Kolombiya, Libya, Meksika ve Fi-listin katılma talebinde bulundu. İlerleyen dönem-de, özellikle soykırım yargılamalarının başlamasıy-la birlikte katılan devlet sayısının artacağı açık. Ni-tekim Türkiye, Mısır ve İspanya gibi pek çok ülkede davaya katılacağını beyan etti. Bu gelişmelerinyanında Uluslararası Ceza Mahkemesi (UCM) baş-savcısı Karim Khan da İsrail Başbakanı BinyaminNetanyahu ve Savunma Bakanı Yoav Gallant içintutuklama kararının verilmesini talep etti.Hukuki çözüm arayışlarının bir diğer yönü iseİsrail’i ya da İsrailli siyasetçileri destekleyen, hattasilah yardımı gibi faaliyetlere devam eden ülkele-rin ya da bu ülkelerin liderlerinin hukuki sorumlu-luğunun gündeme gelip gelemeyeceği meselesi. Bunoktada, ihtiyati tedbir talepleri reddedilmiş olsada Nikaragua’nın Almanya aleyhine UAD nezdindeaçtığı dava hatırlanmalı. Yine Amerika BirleşikDevletleri (ABD) başta olmak üzere bazı Batılı ül-kelerde siyasetçilerin hukuki sorumluluğuna yö-nelik olarak iç hukuk süreçlerinin başlatıldığı gö-rüldü.
Biden, Blinken ve 
Austin için AçılAn dAvAİsrail’in hukuki açıdan hesap verilebilir bir ze-mine çekilmesi yönünde çabalar sürüyor. Bunundışında İsrail’e destek veren siyasetçiler için de hu-kuk mekanizmalarının işletilmeye çalışıldığı görü-

lüyor. Bu yönde en ciddi teşebbüsler ABD’de ya-şandı.Anayasal Haklar Merkezi (Center For Constitu-tional Rights) tarafından temsil edilen Çocuklarİçin Evrensel Koruma (Defence For Children Inter-national) gibi çeşitli Filistinli insan hakları örgütle-ri ve Gazze’de yakınlarını kaybeden bazı Filistinlibireyler 13 Kasım 2023 tarihinde Amerikan Fede-ral Mahkemesine bir dilekçe sundu. Dilekçe sonra-sı açılan davada 3 kilit ismin yargılanması talepedildi: Başkan Joe Biden, Dışişleri Bakanı AntonyBlinken ve Savunma Bakanı Lloyd Austin. Davacı-ların esas dayanağı, ABD’nin 3 üst düzey yöneticisitarafından 1948 tarihli Soykırım Suçunun Önlen-mesi ve Cezalandırılması Sözleşmesi ve bunun içhukuktaki yansıması olan 1987 tarihli SoykırımUygulama Yasası tarafından kabul edilen soykırımıönleme yükümlülüğüne aykırı eylemlerin varlığı.Bu bağlamda ABD’li yetkililerin 7 Ekim’den buyana İsrail’e sağladığı koşulsuz diplomatik ve aske-ri destekle silah yardımı gibi eylemlerin dosyakapsamında detaylı şekilde öne çıkarıldığı ve id-diaların bu eylemlere dayandırıldığı görülüyor.Dosyaya oldukça önemli ilim adamlarının uz-man görüşleriyle katkı sunduğunu belirtmek gere-kir. Uzman görüşlerinin de soykırım önleme yü-kümlülüğüne yoğunlaştığı anlaşılıyor.
ABd’de AçılAn 
dAvAdA neler oldu?Amerikan Federal Mahkemesi’nde görülen budavada öncelikli olarak davacılar tarafından sayı-lan isimlerin İsrail’e koşulsuz destek vermesini ya-saklayan bir ivedi tedbir kararı talep edildi. Uzunvadede ise 3 ismin soykırım sözleşmesine ve bu-nun iç hukuktaki yansıması olan uygulama yasası-na aykırı şekilde soykırımı önleme yükümlülüğüile çelişen eylemlerinin tespiti gündeme getirilmiş-ti. Kasım ayında açılan bu davaya sivil toplumdanciddi katılım olmuştu. Amerikan-Arap Ayrımcılıkla

Mücadele Grubu (American-Arab Anti-Discrimina-tion Committee), Amerikan-İslam İlişkileri Konse-yi (the Council on American-Islamic Relations),Arap-Amerikan Sivil Haklar Birliği (the Arab-Ame-rican Civil Rights League) gibi gruplar davaya tarafolmaksızın sundukları görüş ve delillerle davacıla-rın taleplerini desteklediler.31 Ocak 2024 tarihinde mahkeme, davacınıniddialarını makul bulduysa da yetkisizliğini ilerisürerek davayı reddetti. UAD’de görülen davayaatıfta bulunarak, özellikle dış politikaya ilişkin si-yasi kararlarla ilgili bu türden davalarda mahke-menin karar veremeyeceğini gerekçe gösterdi.Geçmişte de pek çok defa görüldüğü gibi ABD Fe-deral Mahkemeleri genel olarak yürütme sahasın-daki siyasi kararlara karışmama eğiliminde. Aksiyönde bir yargı kararının yürütme ve yargı erkleriarasındaki ayrıma aykırılık teşkil edeceği düşünü-lür. Karar kapsamında son olarak; İsrail’in eylem-lerinin soykırıma varmasının muhtemel olduğugerekçesiyle Biden başta olmak üzere siyasi kararalıcılara bu konuda inceleme yapma çağrısında bu-lunulmakla yetinildi.Bu kararın ardından davacı sivil toplum kuru-luşları itirazda bulunarak soykırıma desteğin sor-gulanamaz bir politika olamayacağı beyanıyla1948 tarihli Soykırım Suçunun Önlenmesi ve Ce-zalandırılması Sözleşmesi ve bunun iç hukuktakiyansıması olan 1987 tarihli Soykırım UygulamaYasası gibi metinler kapsamındaki hükümleri ha-tırlattı. Hemen sonrasında Temyiz Dairesine baş-vuruldu. 10 Haziran 2024 tarihinde DokuzuncuTemyiz Dairesi’nde yapılacak duruşmalara ilişkinnihai kararın da yakında çıkması beklenebilir.
isrAil’e destek veren ülkelerin
ve siyAsetçilerin hukuki sorum-
luluğu söz konusu olABilir mi?İç hukuk kapsamındaki teşebbüslerin en ilgiçekici örneği ABD’de yaşandı. ABD’de açılan dava

daha sonra İngiltere gibi diğer ülkelerde açılan da-valar için öncül nitelikte olduğundan dolayı önemtaşıyor. Uluslararası organlarda İsrail’e hesap ve-renlerin hukuki sorumluluğuna yönelik arayışlaraise Nikaragua’nın Almanya’ya Gazze Şeridi'nde de-vam eden muhtemel soykırıma ve uluslararası in-sancıl hukukun diğer emredici normlarının ciddiihlallerine katılımı ile ilgili açtığı dava örnek verile-bilir. Bu davada ihtiyati tedbir talepleri reddedil-diyse de İsrail’i destekleyen devletlere yönelik ilkdefa uluslararası organlarda bir adım atılmış oldu.Bu gibi teşebbüslerden halihazırda herhangibir netice çıkmamışsa da İsrail ve İsrailli yetkilileriçin UAD ve UCM gibi organlarda devam eden sü-reçlerdeki gelişmelere bağlı olarak çeşitli gelişme-lerin yaşanması muhtemel. Devletlerin ya da siya-setçilerin hukuki olarak şu aşamada cezalandırıl-ması pratik olarak mümkün gözükmüyor. Bununlabirlikte uluslararası organlardaki muhtemel geliş-melere bağlı olarak İsrail’e silah desteğinin veyamaddi yardımın ABD veya İngiltere gibi ülkelerdetedbirler vasıtasıyla durdurulması ya da siyasetçi-lerin bu mekanizmalarla ciddi baskı altına alınma-sı gündeme gelebilir.Öte yandan, ulusal mahkemelerde yaşanan ge-lişmelerin uluslararası yargı organlarında yeni ge-lişmeleri tetiklemesi de ihtimal dahilinde. Haliha-zırda iç hukuk mahkemelerindeki davaya ciddi de-lillerin sunulduğu görülüyor. Bunların ilerleyendönemlerde UAD ve UCM bünyesindeki süreçlerdedelil olarak kabulü mümkün. Aynı zamanda yenidavalar veya yeni tutuklama talepleri de söz konu-su olabilir. Çünkü, örneğin ABD ve İngiltere’dekiulusal mahkemelerde açılan davalardaki temel da-yanak soykırımı önleme yükümlülüğünü ihlal. Buda 1948 tarihli Soykırım Sözleşmesi kapsamındakabul edilen ve UAD’nin yetki alanına giren birkonu.
[Dr. Abdullah Musab Şahin Hukukçudur.]

İç hukuk kapsamındaki teşebbüslerin en ilgi çekici örneği ABD’de yaşandı.
ABD’de açılan dava daha sonra İngiltere gibi diğer ülkelerde açılan davalar

için öncül nitelikte olduğundan dolayı önem taşıyor

İsrail’in uyguladığı 
soykırıma destek ulusal

mahkemelere konu oluyor
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Türkiye Cumhuriyet Merkez 
Bankası (TCMB), haftalık para 
ve banka istatistiklerini açıkladı. 

 
Buna göre, bankacılık sek

törünün toplam mevduatı 
(bankalar arası dahil) 28 Hazi
ran ile biten haftada 57 milyar 
435 milyon 735 bin lira artışla 
17 trilyon 508 milyon 6 bin li
raya çıktı. 

Aynı dönemde bankalardaki 
TL cinsi mevduat yüzde 0,38 
yükselişle 10 trilyon 190 milyar 
882 milyon 765 bin lira, yabancı 
para (YP) cinsinden mevduat ise 
yüzde 0,32 azalışla 6 trilyon 35 
milyar 255 milyon 233 bin lira 
oldu. 

Bankalarda bulunan toplam 
YP mevduatı, geçen hafta 193 
milyar 825 milyon dolar 
düzeyinde gerçekleşirken, bu tu
tarın 163 milyar 91 milyon 

doları yurt içinde yerleşik kişi
lerin hesaplarında toplandı. 

 
Yurt içi yerleşiklerin toplam 

YP mevduatında, parite etkisin
den arındırılmış veriler göz 
önünde bulundurulduğunda 28 
Haziran itibarıyla 1 milyar 636 
milyon dolarlık azalış görüldü. 

 
Taksitli ticari kredi miktarı 

arttı 
Mevduat bankalarındaki 

tüketici kredileri, geçen hafta 
yüzde 1,42 artarak 1 trilyon 637 
milyar 779 milyon 573 bin lira 
oldu. 

Aynı dönemde taksitli ticari 
krediler yüzde 1,44 yükselişle 1 
trilyon 564 milyar 19 milyon 
254 bin liraya, kredi kartları 
bakiyesi ise yüzde 2,25 artışla 1 
trilyon 925 milyar 464 milyon 
180 bin liraya çıktı. 

 
Mevduat bankalarındaki 

tüketici kredilerinin 403 milyar 
535 milyon 252 bin lirası konut, 
70 milyar 122 milyon 462 bin li
rası taşıt ve 1 trilyon 164 milyar 
121 milyon 859 bin lirası diğer 
kredilerden oluştu. 

Bankacılık sektörünün TCMB 

dahil toplam kredi hacmi de 28 
Haziran ile biten haftada 177 
milyar 368 milyon 460 bin lira 
artarak 13 trilyon 338 milyar 
788 milyon 116 bin liraya yük
seldi. 

Toplam kredi hacmi, geçen 
yılın aynı dönemine göre yüzde 
39,46 artış kaydetti.

Antalya, Isparta ve Burdur'u kapsayan Batı Akdeniz İhracatçılar Birliğinden (BAİB) 
6 aylık dönemde yapılan ihracat 1 milyar 331 milyon 865 bin 700 dolar oldu. 

Bankacılık Düzenleme ve Denetleme Kurumunun (BDDK) haftalık bülte
nine göre, sektörün kredi hacmi 28 Haziran itibarıyla 175 milyar 423 milyon 
lira arttı. Söz konusu dönemde kredi hacmi 13 trilyon 627 milyar 781 mi
lyon liradan 13 trilyon 803 milyar 204 milyon liraya yükseldi. 

Bankacılık sektöründe toplam mevduat ise bankalar arası dahil, geçen 
hafta 45 milyar 770 milyon lira azalarak 16 trilyon 447 milyar 335 milyon li
raya düştü. 

 
Tüketici kredilerinin tutarı 1 trilyon 726,4 milyar lira oldu 
Tüketici kredilerinin tutarı, 28 Haziran itibarıyla 23 milyar 137 milyon lira 

yükselişle 1 trilyon 726 milyar 385 milyon liraya yükseldi. Söz konusu tu
tarın 447 milyar 103 milyon lirası konut, 90 milyar 705 milyon lirası taşıt ve 
1 trilyon 188 milyar 577 milyon lirası ihtiyaç kredilerinden oluştu. 

Bu dönemde taksitli ticari kredilerin tutarı 23 milyar 775 milyon lira ar
tarak 1 trilyon 710 milyar 2 milyon liraya çıktı. 

Bankaların bireysel kredi kartı alacakları da yüzde 2,3 artışla 1 trilyon 468 
milyar 182 milyon liraya yükseldi. Bireysel kredi kartı alacaklarının 515 mil
yar 805 milyon lirasını taksitli, 952 milyar 377 milyon lirasını taksitsiz 
borçlar oluşturdu. 

 
Yasal öz kaynaklar arttı 
Bankacılık sektöründe takipteki alacaklar, 28 Haziran itibarıyla önceki 

haftaya göre 1 milyar 202 milyon lira artışla 216 milyar 98 milyon liraya 
çıktı. Takipteki alacakların 171 milyar 64 milyon lirasına özel karşılık ayrıldı. 

Aynı dönemde bankacılık sisteminin yasal öz kaynakları, 29 milyar 321 
milyon lira yükselerek 2 trilyon 976 milyar 884 milyon lira oldu. 

KKM bakiyesi geçen hafta yüzde 0,9 ve 18 milyar 335 milyon liralık aza
lışla 2 trilyon 14 milyar 453 milyon liraya geriledi.

Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası (TCMB) tarafından yayınlanan geçici 
verilere göre, 2003=100 bazlı reel efektif döviz kuru endeksi, TÜFE bazında 
geçen ay bir önceki aya kıyasla 0,36 puan yükselişle 61,90 oldu. Endeks, 
Mayıs 2024'te 61,54 düzeyindeydi. 

Bu dönemde YİÜFE bazında reel efektif döviz kuru endeksi, 0,38 puan 
artışla 93,92'den 94,30'a yükseldi. 

Türk lirasının değeri, geçen yılın aynı ayına göre TÜFE bazında 10,25 
puan artarken, söz konusu değişim yaklaşık son 5 yılın en güçlü yıllık değer
lenmesine karşılık geliyor. 

Türk lirasının reel değeri böylece yaklaşık son 3 yılın da zirvesine 
ulaşırken, YİÜFE bazında da 7,13 puan arttı.

Skorobogatova, St. Petersburg’ta düzenlenen "Rusya Merkez Bankası Fi
nans Kongresi"nde dijital ruble sürecine ilişkin konuştu. 

Dijital rubleye yönelik geliştirmeleri yılın ikinci yarısında ve 2025’te hız
landıracaklarına işaret eden Skorobogatova, "Dijital rubleyi kullanmak 
isteyen, projenin tüm bankalara ve çok sayıda katılımcıya genişletilmesini 
talep eden çok sayıda başvuru alıyoruz." dedi. 

Skorobogatova, "Bu nedenle, 1 Eylül’den itibaren dijital rubleye ilişkin 
pilot projeyi genişleteceğiz ve daha fazla banka projeye dahil olacak." 
ifadesini kullandı. 

Rusya, 2023'te test sürecini başlattığı dijital rubleyi uluslararası ödemel
erde de kullanmayı hedefliyor.

Bankacılık sektörünün mevduatı geçen hafta arttı Bankacılık sektörünün kredi hacmi 
geçen hafta 13,8 trilyon lira oldu 

Türk lirası reel anlamda  
yaklaşık son 3 yılın zirvesinde 

Rusya Merkez Bankası dijital 
ruble projesini genişletecek 

Batı Akdeniz'in 6 aylık ihracatı 
1,3 milyar doları geçti 

4. Altın Konteyner İhracat Ödülleri 
için başvurular başladı 

BAİB Başkanı Ümit Mirza 
Çavuşoğlu, yaptığı açıklamada, 
Batı Akdeniz'den haziranda 222 
milyon 127 bin 831 dolar ihracat 
gerçekleştiğini belirtti. 

 
Altı aylık dönemde gerçekleşen 

toplam ihracatın 1 milyar 331 mi
lyon 865 bin 700 dolar olduğunu 
aktaran Çavuşoğlu, "Yaş meyve 
sebze sektörü bölgemizden en 
fazla ihracat gerçekleştiren sektör 
olurken, Almanya en fazla ihracat 
gerçekleştirilen ülke oldu." 
ifadesini kullandı. 

 
Haziranda yaş meyve sebze 

sektörünün yüzde 6,29 gerile
meyle 74 milyon 929 bin 310 
dolar ihracat gerçekleştirdiğini 
bildiren Çavuşoğlu, doğal taş ağır
lıklı maden sektörünün ihra
catının ise bu dönemde 39 milyon 
45 bin 437 dolar olduğuna 
değindi. 

 
Çavuşoğlu, haziranda en fazla 

ihracatın yüzde 2,16 artış ve 42 
milyon 998 bin 408 ile Al
manya'ya yapıldığını belirterek, 
Almanya'yı yüzde 92,66 rekor 
artış ve 34 milyon 744 bin 636 
dolar ihracatla Rusya'nın takip et
tiğini kaydetti. 

 
 

 
Listenin üçüncü sırasında 

Çin'in yer aldığına dikkati çeken 
Çavuşoğlu, "Dördüncü sırada yer 
alan Amerika Birleşik Devletler
i'ne olan ihracatımız yüzde 37,53 
artışla 9 milyon 880 bin 60 dolara 
ulaştı. Ciddi oranda ihracat 
artışının yaşandığı ülke ise 
beşinci sıradaki Hollanda oldu. 
Hollanda'ya ihracatımız yüzde 
119,98 artışla 8 milyon 953 bin 
211 dolara yükseldi." değer
lendirmesinde bulundu. 

 
Çavuşoğlu, Batı Akdeniz'den 6 

aylık dönemde en fazla ihracatı 
yaş meyve sebze ve mermer ağır
lıklı maden sektörünün gerçek
leştirdiğini, bu iki sektörün 
ihracatının toplam ihracatın 
yarısına eriştiğini aktardı. 

 
İhracatın önemine işaret eden 

Çavuşoğlu, 6 aylık dönemde en 
fazla ihracat yapılan ülkeleri sıral
adı: 

 

"Batı Akdeniz'den 6 aylık 
dönemde en fazla ihracat yüzde 
4,80 artış ve 122 milyon 369 bin 
599 dolarla Almanya'ya yapıldı. 
Listenin ikinci sırasında ise yüzde 
12,55 artış ve 118 milyon 526 bin 
694 dolar ihracatla Çin yer aldı. 
Üçüncü sıradaki Rusya'ya ise 
ihracat yüzde 3,52 artışla 116 mi
lyon 822 bin 304 dolar oldu. 
Ukrayna dördüncü sırada yer 
aldı."

Dernekten yapılan açıkla
maya göre Genç Müstakil 
Sanayici ve İşadamları Derneği 
(MÜSİAD), ülke ekonomisine 
ihracat yaparak katkı sunan 
gençlerin sayısını artırmak ve 
gençlerin ihracata daha fazla 
teşvik edilmesi amacıyla "Altın 
Konteyner İhracat Ödülleri” 
törenini düzenliyor. 

 
Bu yıl ağustos sonunda 

dördüncü kez gerçekleştirilecek 
törende, ihracat yaparak hem 
sektörde hem de kendi 
alanında uzmanlaşmış gençlere 
15 farklı kategoride ödül verile
cek. 

 
Yeni kategorilerin eklendiği 

ödüllerde ilk kez hizmet ihra
catı ve parlayan teknoloji alan
larında da en iyiler belirlenecek. 

 
Açıklamada görüşlerine yer 

verilen Genç MÜSİAD Başkanı 
Cahit Ertemel, törenin genç 
ihracatçıları teşvik ettiğini ve 
başarıların ödüllendirildiğini 
ifade etti. 

 
"Ödül töreni alanında tek 

olma kimliğini sürdürüyor" 
Altın Konteyner İhracat Ödül

leri için geri sayımı başlattık
larına işaret eden Ertemel, şu 
bilgileri paylaştı: 

 

"Ağustos ayının sonunda 
gerçekleştireceğimiz 35 yaşının 
altındaki genç ihracatçılara 
yönelik olan bu ödül töreni, 
alanında tek olma kimliğini 
sürdürüyor. Geçtiğimiz yıl 
Ticaret Bakanımız Prof. Dr. 
Ömer Bolat’ın katılımlarıyla 
gerçekleştirdiğimiz ödül töreni
mizde 13 farklı kategoride 
ödüller vermiştik. Bu yıl da in
şallah 15 farklı kategoride çok 
önemli projelere ödüller vere
ceğiz.” 

 
Ertemel, Genç MÜSİAD’a üye

lik şartının aranmadığına 
dikkati çekerek ülke ticaretine 

katkı sağlayan gençleri ödül
lendirmeyi hedeflediklerini ak
tardı. 

 
Tüm genç ihracatçıları 

ödüllere başvurmaya davet 
eden Ertemel, "Altın Konteyner 
İhracat Ödülleri ile genç ihra
catçılarımızı tanımak, gençlerin 
ihracat potansiyelini ortaya 
çıkarmak ve onları daha da ce
saretlendirmek, “marifet iltifata 
tabidir” düsturuyla başarıyı 
takdir etmek ve onları tanıtmak 
istiyoruz.” değerlendirmesinde 
bulundu.

Merkez Bankası 
rezervleri  

yaklaşık 142,9 
milyar dolar oldu 

TCMB, haftalık para ve banka is
tatistiklerini açıkladı. 

Buna göre, 28 Haziran itibarıyla 
Merkez Bankası brüt döviz rezerv
leri 3 milyar 662 milyon dolar aza
lışla 84 milyar 833 milyon dolara 
düştü. Brüt döviz rezervleri, 21 
Haziran'da 88 milyar 495 milyon 
dolar seviyesinde bulunuyordu. 

Bu dönemde altın rezervleri de 1 
milyar 50 milyon dolar azalışla 59 
milyar 127 milyon dolardan, 58 
milyar 77 milyon dolara düştü. 

Böylece Merkez Bankasının 
toplam rezervleri, 28 Haziran haf
tasında bir önceki haftaya göre 4 
milyar 712 milyon dolar azalarak 
147 milyar 622 milyon dolardan, 
142 milyar 910 milyon dolara ger
iledi.
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asLında sosyo-lojik olarak bakarsakSuriyelilerin gitmesibu milletin büyük birkesimini tekrar edi-yorum sosyolojik ola-rak çok rahatlataca-ğını düşünüyorum lakin ülke menfaat-leri ve devlet menfaati açısından du-rum böyle mi biraz düşünelim…Evet bir pikniğe gidiyoruz mangalagidiyoruz denize gidiyoruz tatile gidi-yoruz veya yolda yürüyoruz çarşıdaalışveriş yapıyoruz etrafımızda genel-likle gördüğümüz Suriyeliler bazen bumilletle uyumsuz olduklarını da tespitedebiliyoruz kendi aralarında ettiğikavgalar birbirlerinin yumruk sallama-lar bağırmalar veya açık bir kadın gör-düğü zaman özellikle röntgen çekmeyeçalışmalar bunlar zaten kesinlikle suç-lu ve bunlar hakkında işlem yapılmalıburada hemfikiriz tabii ki masum olan-ları da ülkemizde mevcut özellikleKayseri’de çıkan olayların hemen son-rasında masum olanların da evleri ya-kıldı Yıkıldı darp edildi. Konuya bir deşu açıdan bakmak istiyorum bu yazıyıbiraz geç yazmamın nedeni Suriyelilermevzusu iyice bir netleşsin istedim ör-neğin Kayseri’de çıkan olayların he-men akabinde Suriye’den bir cevapgeldi Türk askeri buradan çıksın Türkaskeri neden orada biliyorsunuz ki bü-yük İsrail projesinin tam ortasına tıpatıkamak ve onu engellemek için kuzeySuriye’de güvenlik kontrolünü sağlayıporada bir terör devletinin terör korido-runun daha sonrasında ise Büyük İsra-il’e bağlanacak olan yedek İsrail proje-sini engellemek için Türkiye cumhuri-yeti devleti orada bulunuyor evet Suri-yeliler bence de gönderilmeli misafir-lik bir yere kadar ama devlet menfaatiher şeyin üstünde geliyor biraz da sizdeğerli okurlarımın bu tarafından ola-ya bakmasını istiyorum sizin düşünce-leriniz ne çok merak ediyorum…

MERT ARMAĞAN

Suriyeliler 
gitmeli mi?

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü: ömür VarOl
Görsel Yönetmen:
mustafa bOdUr

tel: 0212 574 06 04
facebook.com/istiklalturkiye     twitter.com/@gazeteistiklal

Yayın Türü: 
Yerel Süreli YayınSözleşmesiz yazar, muhabir ve temsilcilere ödeme yapılmaz.

İSTİKLAL MEDYA YAYINCILIK A.Ş. adınaİmtiyaz Sahibi: Seçkin şenGür

ADRES: şenlikköy mah. mahirler Sok. no:43 
diyar Villa k:4 d:7 bakırköy/İstanbul

BASKI: adakoğlu baskı tesisleri San. tİC. ltd. ştİ. İ.O.S.b.
Süleyman demirel bulvarı Heskop San. Sit. S1 blok no:1

başakşeHİr/İStanbUlDağıtım: tUrkUVaZ daĞıtım a.ş. 

YIL: 51 SAYI: 18164

Genel Yayın Yönetmeni: 
Hüseyin arif Çakmak

5 temmUZ 2024 CUma

Haber Müdürü: bilal ömer İşGören

Yazar: arzu erdOĞral

Muhabir:
Yunus fİlİZ

Serkan öZtürk
ali baltaCı

Sayfa Sekreteri:
ali özgür UZUn

İslam öZkan
Oğuz şaYİr

istanbuL 28. Ağır Ceza Mahke-mesi'ndeki duruşmaya 20 sanık tu-tuklu bulunduğu cezaevinden Ses veGörüntü Bilişim Sistemi (SEGBİS) ara-cılığıyla bağlandı. Duruşmada, 8 tu-tuksuz sanık ve avukatları da hazırbulundu. Duruşmada esasa ilişkin gö-rüşünü açıklayan cumhuriyet savcısı,İsrail istihbarat servisinin internet ta-banlı mobil uygulamalar üzerindenuzaktan, çevrim içi operasyon ekibioluşturduğunu, bu ekip tarafından"Abdalla Qassem", "Abu Halid AbdallaQassem", "Janet Foster", "Ali Al Jafrı","Şhirin Alayan", "Roman Romanov","Cemal", "Igor" ve "Ilya" isimlerininkullanıldığını kaydetti.
12'şer Yıla kadar HaPİS Canlı kuryelerle Mossad'ın saha-daki hedeflerine yönelik taktik bazdaişler yapılmasının amaçlandığı kayde-dilen mütalaada, sanıkların elde ettik-leri bilgilerin devletin güvenliği veyaiç veya dış siyasal yararları bakımın-dan gizli kalması gereken bilgilerdenolduğunun sabit olmadığı, bu bilgile-rin nitelikleri itibarıyla gizli kalmasıgereken bilgilerden olduğu ifade edil-

di. Mütalaada, 57 sanığın "yasaklananbilgilerin casusluk maksadıyla temini"suçundan 8'er yıldan 12'şer yıla kadarhapisle cezalandırılmaları talep edildi.Mütalaanın ardından söz alan tu-tuklu sanıkların avukatları, tahliye ta-lebinde bulundu. Tutuksuz sanıklarınavukatları da müvekkilleri hakların-daki yurt dışı çıkış yasağının kaldırıl-masını talep etti. Ara kararını açıkla-yan mahkeme heyeti, 18 tutuklu sanı-ğın, tutuklu kaldıkları süre ve delil ka-rartma ihtimallerinin olmadığı gerek-çesiyle adli kontrol şartıyla tahliyesinekarar verdi. 36 sanığın yurt dışına çı-kış yasağı yönündeki adli kontrol ted-birinin, mevcut delil durumunu dik-kate alarak kaldırılmasına hükmedenheyet, sanık ve avukatlarına mütalaa-ya karşı savunma yapmak üzere sürevererek duruşmayı erteledi.
İddİaname Hakkındaİstanbul Cumhuriyet Başsavcılı-ğınca hazırlanan iddianamede, İsrailistihbarat servisinin, internet tabanlımobil uygulamalar üzerinden uzak-tan, çevrim içi operasyon ekibi oluş-turduğu, bu ekip vasıtasıyla uzaktan

kaynak temini, canlı kurye ile kaynak-larına para transferi ve sahadaki he-deflerine yönelik taktik bazda işler ya-pılmasının amaçlandığı kaydediliyor.İlk temasın, cep telefonlarına kod-lanan Telegram ve WhatsApp uygula-maları, sosyal medya hesapları, Linke-din, e-posta üzerinden sağlandığı anla-tılan iddianamede, irtibatın operasyo-nel Telegram ve WhatsApp uygulama-ları üzerinden sürdürüldüğü, kesinlik-le görüntülü veya sesli görüşme yapıl-madığı, yapılan işler karşılığında öde-melerin uluslararası para transfer şir-ketleri, kripto paralar, havale ofislerive canlı kuryeler vasıtasıyla gerçekleş-tirildiğine yönelik tespitlere yer verili-yor. İddianamede, profesyonelce yapıl-ması istenilen işlerde dedektiflerdenistifade edildiği, taktik işlerde ise ağır-lıklı olarak şüphe uyandırmayan şahıs-lardan faydalanıldığı, taktik iş verilenşahıslara WhatsApp grubu kurma veyönetme, web sitesi kurma ve yönet-me, internet haber gazetesi tasarlama,araştırma, para transferi, foto ve videodokümante, takip, darp ve yaralama,soygun, operasyonel hat temini, Suriyeve Lübnan'da araştırma yapması yö-nünde talimatların verildiği anlatılıyor.Dedektiflere biyografik bilgi toplama,keşif tahkikat, fotoğraf/video dokü-mante, canlı takip, takip cihazı yerleş-tirme, canlı kurye bulma ve siber faali-yet görevlerinin verildiği de belirtileniddianamede, dedektiflerin sistemaçıklarından ve kritik öneme haiz dev-let kurumlarında görev yapan çevrele-rinden, devletin veri tabanında bulu-nan bilgileri temin edebildiklerininbelirlendiği vurgulanıyor. İddianame-de, 57 sanığın, "devletin gizli kalmasıgereken bilgilerini siyasal veya askericasusluk amacıyla temin etme" suçun-dan 15'er yıldan 20'şer yıla kadar ha-pisle cezalandırılması isteniyor. (AA)

istanbuL Planlama Ajansı (İPA) tara-fından Haziran 2024 ayı için hazırlanan "İs-tanbul'da Yaşam Maliyeti Araştırması" so-nuçları açıklandı. İstanbul'da ortalama ya-şam maliyetin geçtiğimiz aya göre 2.101 TLartarak 63.524 TL'ye yükseldi. Bu rakam3,7 asgari ücrete denk geliyor ve bir öncekiyılın Haziran ayına göre yüzde 79,5 oranın-da artışı temsil ediyor. Temel tüketim mad-deleri bir önceki yılın haziran ayıyla karşı-laştırıldığında en yüksek oranlı fiyat artışınohutta yaşandı. Nohutun fiyatı geçen yılagöre yüzde 89,1 oranında arttı. Bütün tüke-tim maddeleri incelendiğinde ise en yüksekartış ağız ve diş bakımı ürünlerinde oldu.Ağız ve diş bakımı ürünlerinin fiyatı geçenyıla göre yüzde 206,2 oranında arttı.

suudi Arabistan'ın devlet savunma şir-keti SAMI, Türk savunma şirketleriyle ortaküretim projeleri üzerinde çalışacak. Bu bağ-lamda, Suudi Arabistan, ASELSAN ve Bay-kar ile işbirliği yapmayı planlıyor. DW Türk-çe'de yer alan habere göre SAMI, Türk sa-vunma şirketleri ile yerinde üretim olanak-larının araştırılmasını içeren üç ayrı muta-bakat zaptı imzaladı. Şirketin sosyal medyahesaplarından yapılan açıklamaya göre,SAMI, insansız hava aracı üreticisi Baykariçin Suudi Arabistan'da üretim kapasitesioluşturacak ve Baykar'a ürün geliştirecek.ASELSAN ile yapılan benzer bir anlaşmaçerçevesinde, iki şirket Suudi Arabistan'daortak savunma teknolojileri geliştirmek içinişbirliği yapacak. Ayrıca, SAMI, küresel uzaysektörüne hizmet edecek yeni teknolojilergeliştirme amacıyla Türk uzay şirketi Ferga-ni ile de bir ön anlaşma imzaladı.
İkİ ülkenİn şİrketlerİ
önemlİ bİr adım attıBu niyet beyanı niteliğindeki anlaşma-lar, Suudi Arabistan Savunma Bakanı Halidbin Selman el-Suud ve Savunma SanayiiBaşkanı Haluk Görgün'ün katılımıyla imza-landı. Görgün, sosyal medyadan yaptığıpaylaşımda, "İki tarafın uzun vadeli strate-jik ortaklık konusunda uzlaşı içinde olduğu-nu görmekten çok memnun olduk. İki ülke-nin şirketleri bu imzalarla güçlerini birleş-tirmek için önemli bir adım attı" dedi.Savunma Bakanı Suud ise sosyal medyaplatformu X üzerinden yaptığı açıklamada,Türkiye'nin büyük savunma şirketlerininCEO'ları ile Suudi Arabistan'ın 2030 vizyo-nu çerçevesinde işbirliği olanaklarını gör-üştüklerini belirtti. Bakan Suud, 2 Tem-muz'da Cumhurbaşkanı Tayyip Erdoğan ileBeştepe'de bir görüşme gerçekleştirmiş veayrıca mevkidaşı Yaşar Güler ile de ayrı birtoplantıda bir araya gelmişti.

LiseLere Geçiş Sistemi (LGS) sonuçlarıaçıklandı. Tercih süreci devam ederken is-ter devlet ister özel olsun öğrencilerin aile-lerinin arayışları sürüyor. Özellikle de özelokullarda fiyatlar dikkat çeken seviyere çık-tı. Bazı okulların fiyatı yıllık 1 milyon lirayaulaştı.  Fiyatlar tercihlere de yansıyor. Önce-ki yıllarla kıyaslandığında özel okullara gi-den öğrenci sayısı azalırken devlet okulları-na talep arttı. Eğitim Uzmanı Sadık Gülte-kin, okulların yıl içindeki giderleri ve mas-rafları için yüzde 300'e yakın artış talepedebildiklerinden bahsetti. Gültekin, okul-ların talep ettiği zamdan öğretmenlerin ya-rarlanamadığını ve bunun en büyük sorun-ların başında geldiğini dile getirip "Ne yazıkki bu da karşımıza çıkmıyor. Veli, öğretmenve işletme açısından sorun var. Hepsi hak-lı..." dedi. Üsküdar Amerikan Lisesi’nde ha-zırlık sınıfı yüzde 100’den fazla artışla 975bin liraya, Notre Dame de Sion Fransız Lise-si'nde 370 bin liradan 953 bin liraya, ÖzelAlman Lisesi’nin fiyatı da 4 kattan fazla ar-tışla 905 bin liraya çıktı. Çocuğunu LGS pua-nı istemeyen özel okullarda göndermek is-teyen velilerin yıllık en az 300 bin lirayıgözden çıkarması gerekiyor.

Geçtiğimiz günlerde gazeteci Fa-tih Altaylı'nın YouTube kanalına konukolan CHP Genel Başkanı Özgür Özel Şamyönetimi ile arka kapı diplomasi ile gö-rüşme yapmak istediklerini dile getire-rek "Suriye ile sempatik kanaldan temasediyoruz. Bu yaz içinde gidip Esad ilegörüşmeyi düşünüyorum. Aslında Erdo-ğan da 'istihbaratçılarımız görüşüyor,bunu diplomatik temaslara çevirebiliriz'diyordu. Biz de burada kilitli kapıyı aça-bilir miyiz diye bir arka kapı diplomasisiüzerinden temas yürütüyoruz, olumluda gidiyor. Önümüzdeki 1-1,5 ay içindeolabilirse Esad ile bir görüşme yapaca-ğım." demişti. CHP’nin Suriye ile temaskurma hamlesi başarısız oldu. İstiklalGazetesi Genel Yayın Koordinatörü İlkerKoç’un edindiği bilgiye Şam yönetimi

CHP’nin arka kapı görüşme talebini red-detti. CHP Görüşme telifini 24. DönemMilletvekili ve eski Hatay’ın Samandağİlçesi Belediye Başkanı Refik Eryılmazaracılığa ile Beşar Esad yönetimine ulaş-tırdı. Ancak Esad yönetimi CHP’nin gö-rüşme teklinini kabul etmedi. Bu kararRefik Eryılmaz tarafından CHP yöneti-mine iletildi. Cumhurbaşkanı RecepTayyip Erdoğan geçtiğimiz hafta İstan-bul'da cuma namazı çıkışı yaptığı açıkla-mada Suriye ile normalleşme süreci ileilgili olumlu mesajlar vermişti. Cumhur-başkanı Erdoğan "Suriye halkı kardeşi-miz. İlişki kurulmaması için hiçbir se-bep yok. Suriye'nin içişlerine karışmakgibi bir derdimiz asla olamaz" ifadeleri-ni kullanarak Esad yönetimi ile görüşmeiçin yeşil ışık yakmıştı.

Esad'dan Özgür
Özel'in teklifine retCHP Genel Başkanı Özgür Özel’in Suriye yönetimi görüşme talebi kabul edilmedi. İstiklal Ga-zetesi Yayın Koordinatörü İlker Koç’un görüştüğü siyasi kaynaklar Esad yönetimi Cumhurbaş-kanı Erdoğan’ın verdiği Suriye ile normalleşme mesajını görerek bir parti ile değil Ankara ilekurulacak üst düzey temasın daha doğru bir adım olacağını düşünerek CHP’ye kapıları kapadı

Özgür 
Özel

Beşar
Esad

MOSSAD davasında 
57 casus için istenen 

cezalar açıklandıTürkiye’deki Filistinlilere yönelik eylem hazırlığında olduğu bilinen ve edindik-leri bilgileri İsrail İstihbarat Servisi MOSSAD'a satmakla suçlanan 57 sanığın yargılandığı davada mütalaa açıklandı. Sanıkların ‘yasaklanan bilgilerin casuslukmaksadıyla temini’ suçundan 12’şer yıla kadar hapisle cezalandırılması istendi

Suudi Arabistan
ile ortak üretim

için anlaşma 

Özel okullarda
fiyatlar katlandı

İstanbul’da yaşam
maliyeti 3,7 asgari 

ücrete denk

Cumhurbaşkanı Recep TayyipErdoğan, Şanghay İşbirliği Örgütü zirve-si için Kazakistan'ın başkenti Asta-na'daydı. 3 Temmuz'da başlayan zirve,toplantıların ardından dün sona erdi.Liderler dün, aile fotoğrafı çektirmekiçin bir araya geldi. Erdoğan, fotoğraftaRusya Devlet Başkanı Vladimir Putin'in

yanında yer aldı. Erdoğan, daha sonragenişletilmiş oturuma katıldı. Oturumsonrası Belarus Devlet Başkanı Luka-şenko ile görüştü. Erdoğan zirve önce-sinde de Moğolistan Cumhurbaşkanı veKatar Emiri ile bir araya geldi. Cumhur-başkanı, Putin ile de Ukrayna ve Suriyedahil pek çok konuyu görüşmüştü.

Erdoğan, liderlerle aile fotoğrafında bir araya geldi
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Birleşmiş Milletler (BM), Sudan'ınson 20 yılın en kötü gıda güvensizliğiylekarşı karşıya olduğunu bildirdi. BM İnsaniYardım Koordinasyon Ofisi (OCHA) sözcüsüVanessa Huguenin, basın toplantısında yap-tığı açıklamada, "Sudan'ın güneydoğusun-daki Sinnar eyaletinde bulunan Sinca böl-gesindeki çatışmalar ve Ebu Hacer ve Dalibölgelerindeki güvensizlik nedeniyle 60binden fazla insan kaçtı." dedi. Huguenin,Sinca'da Sudan Silahlı Kuvvetleri ile HızlıDestek Kuvvetleri (HDK) arasındaki çatış-maların ardından yerinden edilenlerin ço-ğunun doğuya, Gedaref eyaletine gittiğinisöyledi. Sudan genelinde durum kötüleşme-ye devam ederken "kadınların, çocukların vetüm ailelerin her şeyi geride bırakarak kaç-mak zorunda kaldığını" belirten Huguenin,Sudan'ın "son 20 yılın en kötü gıda güven-sizliği" ile karşı karşıya olduğunu aktardı.
YENİ ÇATIşMA ALANI: SİNNAR Sudan'da 30 yıl süren Ömer el Beşir ik-tidarının halk ayaklanmasıyla devrilmesisonrası sivillerin katılımıyla oluşturulan hü-kümete karşı ortak darbe yapan ordu veHDK arasındaki güç mücadelesi 1 yıldanfazla süredir devam ediyor. HDK, 24 Hazi-ran'da, orduyla şiddetli çatışmaların ardın-dan Sinnar, Cezira ve Beyaz Nil eyaletlerinibirbirine bağlayan stratejik bir konuma sa-hip Cebel Moya bölgesinin kontrolünü elegeçirdiğini iddia etmişti. Ordu ise 25 Hazi-ran'da, güçlerinin HDK'nin Sinnar şehrineyönelik saldırısını püskürtmeyi başardığınıve onlara ağır can ve araç kaybı yaşattığınıduyurmuştu. Egemenlik Konseyi BaşkanıAbdulfettah el-Burhan, dün Sinnar eyaletin-deki ordu güçlerini teftiş etmişti. HDK debu ziyaretten birkaç saat sonra Sinnar eya-letinin merkezi Sinca'daki 17. Piyade Tüme-ni Komutanlığını ele geçirdiğini ileri sürm-üştü. Ordu bu iddiaları yalanlayarak çatış-maların devam ettiğini belirtmişti.
HDK 40 SİvİLİ öLDüRDüSudan Dışişleri Bakanlığı, "Son günlerdemilisler (HDK), Cebel Moya köyleri de dahilolmak üzere Sinnar eyaletindeki farklı böl-gelere yeni bir saldırı başlattı ve buradadaha fazla kişinin hayatına mal olan bir kat-liam gerçekleştirdi." açıklamasını yaptı. HDK'nin Sinnar eyaletinin merkezi Sin-ca'da 40 sivili öldürdüğü belirtilen açıkla-mada, şehrin diğer eyaletteki çatışmalar-dan kaçanlara ev sahipliği yaptığını kayde-dildi. (AA)

işgalci İsrail'in Gazze'ye yönelikhava saldırıları sürüyor. ABD’nin İsrail’edesteği ve Gazze politikalarını protestoetmek amacıyla ABD Dışişleri Bakanlığı,Eğitim Bakanlığı, İçişleri Bakanlığı veBeyaz Saray’da görev yapmış ve 7Ekim’de başlayan İsrail saldırılarının ar-dından istifa etmiş olan 12 kişi, ortak birbildiri yayımladı. Eski yetkililer, "Sesimi-zi yükseltmenin ortak sorumluluğumuzolduğuna dair ortak bir inançta birleş-tik" diyerek, ABD Başkanı Joe Biden yö-netimini eleştirdi. ABD BağımsızlıkGünü olan 4 Temmuz öncesinde gelenaçıklamada, "Ulusumuz Bağımsızlık Gü-nü'nü kutlarken, her birimizin yemini-mizi sona erdirmek için değil, ona uy-maya devam etmek için istifa ettiğimizi;hizmet taahhüdümüzü sona erdirmekiçin değil, onu uzatmak için istifa ettiği-mizi hatırlatırız” denildi. Bildiride, “Yö-netimin Gazze politikası başarısızdır veABD'nin ulusal güvenliğine yönelik birtehdittir. Amerika'nın İsrail'i diplomatikolarak koruması ve İsrail'e sürekli silahakışı sağlaması, Gazze'de kuşatma altın-daki Filistin halkının öldürülmesi ve aç-

lığa mahkûm edilmesinde inkâr edile-mez şekilde suç ortağı olmamıza yol aç-mıştır. Bu sadece ahlaki açıdan kınana-cak bir durum ve uluslararası insancılhukukun ve ABD yasalarının açık bir ih-lali olmakla kalmamış, aynı zamandaAmerika'nın sırtına da bir hedef tahtasıkoymuştur” ifadeleri yer aldı.İstifa eden yetkililer, ABD'nin Gaz-ze'ye yönelik politikasının "sadeceABD'nin bölgedeki ilişkilerine değil,aynı zamanda küresel güvenilirliğine,ABD değerlerinin itibarına ve Batı'nınsaygınlığına da derinden zarar verdiğini,bunun da stratejik rekabet çağında özel-likle tehlikeli bir durum olduğunu" ifadeetti. Ortak açıklama, ABD hükümetinealtı tavsiyede bulundu. Bunlar arasındaABD hükümetine "yasaları sadakatle uy-gulama" çağrısı şöyle yer aldı: ''Yöneti-min şu anda birçok ABD yasasını kasıtlıolarak ihlal ettiği ve İsrail'e sürekliölümcül silah akışını sağlamak için ger-çekleri inkar etmeye veya çarpıtmaya,boşlukları kullanmaya veya süreçlerimanipüle etmeye çalıştığı çok açıktır.''Bildiride, ABD yönetimine "çatışma-

yı derhal sona erdirmek için gerekli vemevcut tüm kozları" kullanması; insaniyardımın genişletilmesi; Filistin halkı-nın kendi kaderini tayin etmesinin des-teklenmesi; yürütme organı içinde dahagüçlü gözetim ve hesap verebilirlik me-kanizmaları ve üniversite protestocularıiçin ifade özgürlüğünün desteklenmesiyapıldı. Ortak metne imza atan eski yet-kililer meslektaşlarına da seslenerek,

“Deneyimlerimize göre, hiçbir kararnoktası itiraz edilemeyecek kadar ufakdeğildir, bu nedenle kamu hizmetindey-ken sesinizi kullanın, kurumlarınızdakiliderlere mektup yazın ve anlaşmazlık-larınızı ekibinizle paylaşın. Sesinizi du-yurmak kartopu etkisi yaratarak başka-larına da seslerini duyurmaları için il-ham verir. Birlikten kuvvet doğar ve sizisuç ortağı olmamaya çağırıyoruz” dedi.

israil Başbakanı Binyamin Ne-tanyahu'nun ofisinden bir kaynak, Ha-mas'ın Gazze'de ateşkesi öngören tek-liflerine ilişkin açıklamalarda bulun-du. Açıklamaya göre Netanyahu, per-
şembe akşamı ateşkes anlaşmasınailişkin Hamas önerilerini değerlendir-mek üzere güvenlik kabinesini topla-yacak. Kaynak ayrıca, kabine toplan-madan önce Netanyahu'nun ateşkes

görüşmelerinde yer alan müzakereekibiyle istişarelerde bulunacağınısöyledi. İsrail gizli servisi Mossad, Ha-mas'ın Gazze'de ateşkesi öngören tek-liflerini İsrail'e ilettiğini açıklamıştı.Hamas'ın yanıtının inceleneceği vearabuluculara yanıt verileceği belirtil-mişti. İsrail basını, Savunma BakanıYoav Gallant'ın rehine ailelerine,rehi-ne takası anlaşmasının hiç olmadığıkadar yakın olduğunu söylediğini yaz-dı. Hamas, grubun lideri İsmail Hani-ye'nin Katarlı ve Mısırlı müzakereci-lerle Gazze'de savaşı sonlandıracakanlaşmaya varılması konusunda gö-rüş alışverişinde bulunduğunu açıkla-dı. Haniye'nin son gelişmelerle ilgiliTürk yetkililer ile de görüştüğü belir-tildi. Mısır, Katar ve Amerika BirleşikDevletleri'nin de aralarında bulundu-ğu arabulucu ülkeler, 7 Ekim'den buyana devam eden çatışmalara son ve-rilmesi için taraflar arasında görüş-meler gerçekleştiriyor.

aBd Başkanı Joe Biden'ın davranışları,ABD basını ve kamuoyunun yakın takibi al-tında. Biden'ın kapalı kapılar ardında, OvalOfis'te ve dünyanın dört bir yanındaki top-lantılardaki davranışları, onu düzenli olarakeylem halinde görenler tarafından iki farklışekilde tanımlanıyor. Biden'ın yakın çevre-sinin aktardığına göre başkan, genelliklekeskin ve odaklanmış davranışlar sergiliyor.Ancak özellikle akşamın ilerleyen saatlerin-de düşüncelerinin karmaşıklaştığı ve cüm-lenin ortasında durakladığı veya kafası ka-rışık göründüğü anlar da oluyor. Başkanbazı durumlarda ise kameralar önünde po-litika ayrıntılarının ince noktalarını kavra-yamıyor ve konuşurken bocalıyor. Bazen in-sanların isimlerini unutuyor, kameralarınolmadığı yerlere boş bir ifadeyle bakıyor veodada yavaşça dolaşıyor. Biden'ın odaklan-ma konusunda yaşadığı zorluklar, onun ya-şındaki biri için alışılmadık olmayabilir. An-cak 81 yaşında ve Beyaz Saray'da dört yıldaha geçirmek isteyen biri olarak, DonaldTrump'a karşı felaket tartışma performan-sının ardından, yarışın çok dışında olduğu-na yönelik yeni iddialar yankı buldu.
DEMOKRATLARI ALARMA 
GEÇİREN PERFORMANS27 Haziran'daki tartışma Demokratlarıve bağışçılarını, Biden'ın her zamanki kafakarışıklığından çok daha kötü durumda gö-rünmesi nedeniyle alarma geçirdi. Bu du-rum, başkanın seçim yarışına devam edipetmeyeceği ve kazanırsa dört yıl daha etkilibir şekilde ülkeyi yönetip yönetemeyeceğikonusunda soruları gündeme getirdi. Bi-den'a seçim yarışında katkıda bulunanların,dengesiz tartışma performansının ardın-dan bağışlarının iade edilmesini talep ettiğiiddia edildi. Beyaz Saray Sözcüsü KarineJean-Pierre, Başkan'ın canlı yayın tartışma-sıyla ilgili "İyi bir gece geçirmedi" değerlen-dirmesini yaptı. Jean-Pierre, Biden'ın baş-kanlık yarışından çekilip çekilmeyeceğineilişkin sorulara "Kesinlikle hayır" yanıtınıverdi. Başkan yarıştan çekilmeye karart ve-recek olursa en mantıklı alternatif yardım-cısı Kamala Harris olarak görülüyor.Tartışma gafından bir gün sonra, Bi-den'ın Kuzey Carolina mitingindeki sesigüçlüydü, gözleri tetikteydi, konuşmasıkendinden emindi. Konuşurken, odayı teza-hüratlar doldurdu. Biden miting sırasında,"Size bir Biden olarak söz veriyorum. Tümkalbimle ve ruhumla bu işi yapabileceğimeinanmasaydım tekrar aday olmazdım. Çün-kü açıkçası, riskler çok yüksek" diye konuş-tu. Ancak bazen Biden o kadar yumuşak ko-nuşuyor ki, mikrofonla bile sözlerini anla-mak zor. Cümlenin ortasında duruyor vekonuşmalar sırasında sesi kısılıyor.Biden'ın danışmanları uzun zamandıryaşıyla ilgili soruları agresif bir şekilde kü-çümsüyorlardı. Ancak şimdi Biden'ın yaşlı-lığının inkar edilemez olduğunu kabul edi-yorlar. Trump ile gerçekleştirdiği tartışma,başkanı daha önce büyük ölçüde hafife aldı-ğı yaşlılık faktörünü daha açık bir şekildekabul etmeye zorladı. Daha önce de yakınçevresi tarafından, Biden'ın hal ve tavırları-nın da günden güne değiştiği, konuşurkençok uzun süreler duraksadığı, uyuduğu dü-şünülecek kadar uzun bir şekilde gözlerinikapadığı aktarılmıştı.1942'de doğan Joe Biden, ABD tarihiningördüğü en yaşlı başkan. Yeniden seçilirseve yaşamını sürdürebilirse ikinci dönemisonunda 86 yaşına basacak.

Bıden yönetiminden istifa eden yetkililerden ortak Bildiri:

ABD Gazze'de 
İsrail'in suç ortağıTerör devleti İsrail’in Gazze’ye yönelik hava saldırıları sürerken ABD’nin İsrail’e deste-ğini protesto etmek için istifa eden hükümet çalışanları ortak bir açıklama yaptı. Yetki-liler, Gazze’deki ölümlerde ABD’nin suç ortağı olduğuna dikkat çekerek, “Filistin halkı-nın kendi kaderini tayin etmesini destekleyin” çağrısında bulundu. Öte yandan açıkla-mada, ABD’nin Gazze politikasının ulusal güvenliğe de tehdit oluşturduğu vurgulandı

Rehine takası hiç 
olmadığı kadar yakınGazze'ye saldırılar devam ederken Hamas'ın ABD Başkanı Joe Biden'ın duyurduğuateşkes teklifine yanıtını İsrail'e iletildiği açıklandı. İsrail Başbakanı Binyamin Netan-yahu, Hamas'ın Gazze Şeridi'nde ateşkese yönelik son teklifini incelemek üzere gü-venlik kabinesini topluyor. İsrail basını, Savunma Bakanı Yoav Gallant'ın rehine ailele-rine,rehine takası anlaşmasının hiç olmadığı kadar yakın olduğunu söylediğini yazdı

Biden’ın sağlığıyla ilgili yeni rapor!
Akşam olunca 

kafası karışıyor

Güney Çin Denizi'nde gerilim düşecek
Çinli ve Filipinli yetkililerin, sondönemde iki ülke arasında Güney ÇinDenizi'ndeki ihtilaflı bölgede artan ge-rilimin düşürülmesi konusunda fikirbirliğine vardığı bildirildi. Çin DışişleriBakanlığından yapılan açıklamayagöre, Çin-Filipinler İkili İstişare Meka-nizmasının (BCM) 9'uncu toplantısıdün Filipinler'in başkenti Manila'dadüzenlendi. Filipinler Dışişleri Bakanlı-ğı Müsteşarı Theresa Lazaro ve ÇinDışişleri Bakan Yardımcısı Çın Şia-dong'un eş başkanlığında yapılan top-lantıda taraflar, Güney Çin Denizi'nde,özellikle de sürtüşmelerin yaşandığıİkinci Thomas Sığı'ndaki gerilimin dü-şürülmesinde mutabık kaldı.Taraflar, Güney Çin Denizi'nde ba-

rışı ve istikrarı korumanın hem Çin'inhem de Filipinler'in çıkarı ve bölgeülkelerinin ortak hedefi olduğunuvurgularken, anlaşmazlıkları ve fark-lılıkları kontrol edebilmek için diya-log ve istişareyi sürdürmenin gereği-ne işaret etti. Çin tarafı, Filipinler'e"denizlerdeki ihlallerine ve provokas-yonlarına son verme" ve sorunları di-yalogla çözme yoluna dönerek ikiliilişkileri yeniden istikrara kavuştur-ma çağrısında bulundu. FilipinlerDışişleri Bakanlığından görüşmeyedair yapılan açıklamada da "İki taraf,denizdeki durumun idare edilmesineyönelik tedbirlerin geliştirilmesi ko-nusunda mesafe kaydetmiştir fakatciddi görüş ayrılıkları sürmektedir."

ifadesine yer verildi.Güney Çin Denizi'nde Spratly Ada-ları'nın parçası olan ve Filipinler'inkontrolündeki İkinci Thomas Sığı, sondönemde iki ülke gemilerinin karşıkarşıya geldiği sürtüşme ve gerilimleresahne oluyor. Filipinlilerin "Ayungin",Çinlilerin "Rınai" adını verdiği sığlıktaFilipinler Donanmasına ait savaş gemi-si karaya oturmuş halde bulunuyor. Ge-miye ikmal sağlamak üzere Filipin ge-mileri aralıklarla bölgeyi ziyaret ediyor.Pekin yönetimi, resifte karaya otur-tulan "Sierra Madre" adlı savaş gemisi-nin bölgede yasa dışı bulunduğunu be-lirterek, geri çekilmesi ve resifin oriji-nal haline getirilmesini talep ediyor.Çin Sahil Güvenliğinin, resifte bulunan

gemideki denizcilerin ihtiyaçlarını kar-şılamak üzere yapılan ikmal seferleriniengellemeye çalışması, ülkeler arasın-daki gerilimi yükseltiyor.En son Çin Sahil Güvenliği, 17 Hazi-ran'da Filipinlilerin "Ayungin", Çinlile-rin "Rınai" adını verdiği İkinci ThomasSığı'nda karaya oturtulan Filipin savaşgemisine ikmal yapan Filipin gemileri-ne engel olmuş, ellerinde bıçaklar vepalalar taşıyan Çin Sahil Güvenlik per-soneli, Filipinli askerleri tehdit etmiş,yaşanan arbedede 8 asker yaralamıştı.Müdahale, Çin'de sahil güvenlik bi-rimlerinin güvertede arama dahil de-nizde müdahale yetkilerini artıran ya-sal düzenlemenin yürürlüğe girmesi-nin ardından gelmişti. (AA)

Sudan gıda 
güvensizliğiyle 

karşı karşıya
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ESkİşEhİr'İn Sivrihisar ilçesinde buyıl 8'incisi düzenlenen Uluslararası Nas-reddin Hoca Kültür ve Sanat Festivali, tem-sili Nasreddin Hoca'nın göle maya çalma-sıyla başladı.Sivrihisar Belediyesi tarafından gele-neksel hale getirilen festival kapsamındaNasreddin Hoca Bağbaşı Göleti'nde düzen-lenen programda, Günyüzü KaymakamıMuhammed Raşit Kurt, Sivrihisar BelediyeBaşkanı Habil Dökmeci ve temsili Nasred-din Hoca Ömer Özgeneci göle maya çaldı.Günyüzü Kaymakamı Muhammed Ra-şit Kurt, programda yaptığı konuşmada,festivalin hayırlı olması temennisinde bu-lunarak, tüm ülkelere barış getirmesini di-ledi.Sivrihisar Belediye Başkanı Habil Dök-meci ise tüm katılımcılara teşekkür etti.Temsili Nasreddin Hoca Ömer Özgene-ci ise herkesin kendisine "göl maya tutarmı hiç?" diye sorduğunu belirterek, "ya tu-tarsa" yanıtını verdiğini söyledi.Nasreddin Hoca sevgisini gönüllerindetuttuklarını kaydeden Özgeneci, "Gölemaya çalarken her sene bir niyetimiz olu-yor. Bu sene de inşallah savaşsız bir dünyaolması temennisiyle, çocuklarımıza içindebarış, sağlık ve huzur olan iyi bir dünya bı-rakma niyetiyle gölümüze mayamızı çalı-yoruz." diye konuştu.Etkinlik dua edilmesinin ardından dü-zenlenen yoğurt içinde altın bulma yarış-masıyla devam etti. Kıyasıya mücadeleeden öğrenciler yoğurt içinde bulduklarıgram altınların sahibi oldu."Göle Maya Çalma" ve yoğurt yeme ya-rışmasının ardından eski adı "Hortu" olanNasreddin Hoca Mahallesi'nde bulunanNasreddin Hoca'nın evi ziyaret edildi. Tem-sili Nasreddin Hoca, ziyaretçilere evini gez-dirdi.Ukrayna, Kosova, Bulgaristan, Meksikave Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'ndengelen dans ekiplerinin etkinlik alanındadans gösterilerini gerçekleştirmesiyle bir-likte açılış etkinlikleri sona erdi.Festival kapsamında ilçede 5 TemmuzCuma günü şarkıcı Tuğçe Kandemir, 6Temmuz Cumartesi günü Oğuzhan Koç ve7 Temmuz Pazar günü ise Haluk Leventsahneye çıkacak.Etkinlikler kapsamında birbirindenrenkli sahne performansları, oyunlar, ya-rışmalar ve gösteriler gerçekleştirilecek.

Eskişehir'in temsili
"Nasreddin Hoca"sı

göle maya çaldı

SürünGEn avlayarak beslenen "yılankartalı", göç için geldiği Iğdır'da görüntü-lendi.Coğrafi yapısı ve iklim şartlarından do-layı 300'den fazla kuş türüne ev sahipliğiyapan kent, yaz mevsiminde güneyden ku-zeye göç eden birçok türü ağırlıyor.Bölgeye göç kapsamında gelen türlerarasında, başta yılan olmak üzere sürün-gen avlayarak beslenmesiyle bilinen ve ka-nat açıklığı 170 santimetreye kadar ulaşa-bilen yılan kartalı da (Circaetus gallicus)bulunuyor.Ovalar, taşlık dağ etekleri ve yarı çöller-de yaşayan yılan kartalı, Iğdır'ın Tuzluca il-çesindeki çorak arazide görüntülendi.

"Sürüngen avcısı" 
yılan kartalı, 

Iğdır'da görüntülendi

Telkari ustası 38 yıldır altın, gümüş
ve bakıra ateşle şekil veriyor

DüzcE'nİn Konuralp bölgesindeyaşayan telkari ustası Muharrem Gü-neş 1986 yılında Beypazarı'ndakiamca çocukları Halil İbrahim ve Ab-dullah Güneş'in atölyelerinde sanatıöğrenmeye başladı.Yaklaşık 5 sene sonra genç yaşındaustalık belgesini alan Güneş, uzun yıl-lar Beypazarı ve Düzce'de halk eğitimmerkezlerinde, Bolu'nun Kıbrıscık il-çesinde ise belediye bünyesinde vekendi atölyelerinde telkari kursu ver-di. Ahilik kültürü sayesinde günümü-ze kadar yaşatılan sanatın geleceğe ta-şınması için dersler vermesinin dışın-da Düzce'deki 20 metrekarelik atölye-sinde takı, süs ve hediyelik eşya üreti-mine devam eden Güneş, 38 yıldır al-tın, gümüş ve bakırın ateşle dansınaeşlik ediyor.
"Talep eden gençlerimiz
olursa öğretmeye devam et-
mek istiyorum"Güneş, AA muhabirine, 38 yıl önceamca çocuklarının yanında ahilik kül-türüyle öğrendiği telkari sanatını ilkgünkü heyecanla devam ettirdiğinisöyledi.Telkarinin altın, gümüş ve bakırtellerin birleştirilmesiyle yapılan Süryanisanatı olduğunu anlatan Güneş, "Mar-din'in özellikle Midyat ilçesinde yapılıyorama Beypazarı'nda da yaklaşık 300 yıldırsürüyor. Şu anda Osmanlı motifleri, özel-likle laleler ve çeşitli çiçeklerle bu iş yapı-lıyor." dedi.Güneş, genellikle bakırdan süs ve he-diyelik eşya yaptığını aktararak, "Bununharicinde kına gecelerinde kullanılanüzeri gümüş ve altın kaplama kemerleryapıyorum. Müşterilerim genelde İstan-bul'dan. Kapalı Çarşı'da verdiğim yerlervar." diye konuştu.Telkarinin uygulama aşamasını da an-latan Güneş, şunları kaydetti:"Tel halindeki altın, gümüş ve bakırısilindirlerimize çekiyoruz. Sonra kalıpla-rımız var onlara sarıyoruz. Telleri kıvırıperittikten sonra da işlemeye alıyoruz. Ge-nellikle çiçek, kelebek motifleri ile süslü-

yoruz. Tasarımları müşterilerimizin iste-ğine göre yapıyoruz. Tabii usta-çırak iliş-kisiyle geldiğimiz için kafamızda kendi-mize göre motifler de var."Güneş, 2018'de Kültür ve Turizm Ba-kanlığından telkari alanında "gelenekselel sanatçısı" unvanı aldığını, yaklaşık 17yıldır da bu alanda usta öğreticilik yaptı-ğını anlattı.Beypazarı'nda başlayan serüvenininDüzce'de devam ettiğini dile getiren Gü-neş, "Yaklaşık 4 yıl kadar Bolu'nun Kıbrıs-cık ilçesinde yaptım. En az 200'den fazlakişi benden kurs almıştır. Bunlardan 15kadarı kalfalık ve ustalık belgesini aldı.Bir kısmı da atölyelerimde yetişti. Belge-lerini alıp bu sanatı devam ettiriyorlar.Emekliyim ama talep eden gençlerimizolursa unutulmaya yüz tutmuş bu sanatıgelecek nesillere öğretmeye devam et-mek istiyorum." diye konuştu.

Düzce'de Kültür ve Turizm Bakanlığı geleneksel el sanatçısı 52 yaşındaki Mu-harrem Güneş, usta-çırak öğretisiyle günümüze taşınan telkari sanatında 38 yıl-dır altın, gümüş ve bakır tellerden takı, süs ve hediyelik eşyalar üretiyor.

Tarım İşletmesinin kıymetlisi
"elit taylar" özenle seçiliyor

Erzurum yaylalarındaki 
göçerler yüzlerce koyunu

imece usulü kırkıyor
ErzuruM'un Dumlubaba Yayla-sı'nda hayvancılık yapan göçerler, yüz-lerce koyunu imece usulü kırkıp daya-nışma örneği gösteriyor.Yakutiye ilçesinin 2 bin 600 rakımlıyaylasına haziran ayında çıkan göçerler,burada eylül ayının sonuna kadar geçimkaynakları hayvanlarını besliyor.Yaz sıcaklarında hayvanlarının rahatetmesi ve süt veriminin artması için ko-yun kırkmaya başlayan göçerler, meşak-katli işlerini kolaylaştırmak için el birli-ği yapıyor.Gün doğumunda bir araya gelerekakşam saatlerine kadar koyunların kır-kan göçerler, imece geleneğiyle daya-nışma ve yardımlaşma ruhunu da yan-sıtıyor.Göçerler, yaylada tüm aile bireyleri-nin katılımıyla yaptıkları kırkım işle-minden elde ettikleri yünleri fabrikala-ra satarak ek gelir sağlıyor.Diyarbakır'ın Çermik ilçesinden ge-lip 20 yıldır Dumlubaba Yaylası'nda gö-

çerlik yapan Engin Çiçek, AA muhabiri-ne, yaylada ailelerin birlik içinde yaşa-dığını söyledi.Her gün bir ailenin sürüsünü kırk-tıklarını ifade eden Çiçek, şöyle konuş-tu: "Burada maksat kırkım işleminin er-ken bitmesi ve hayvanların zarar gör-memesi. Eğer işlem gecikirse, hayvanlarzarar görür. Yaylada olması gerekenhayvan, her gün ağıla gelmek zorundakalır. Burada yeteri kadar beslenemez,su içemez. Kaç sürü varsa onu ayarlıyo-ruz ve birlikte çalışıyoruz. Günde orta-lama 200-250 hayvanı 10-15 kişi kırkı-yoruz. Yaylada kim varsa yardıma geli-yor ve birlikte yapıyoruz. Bugün birkomşunun koyunlarını kırkarken, yarında şunu kırkacağız deyip ayarlama ya-pıyoruz ve birlikte yardımlaşarak işleritamamlıyoruz."Göçerlerden Abdulvahap Karacadağ,koyunculuğun zor olduğunu, bu neden-le insanların birbirine yardım etmesigerektiğini anlattı.

TİGEM'e bağlı Karacabey Tarımİşletmesi Müdürlüğünün ürettiği saf-kan Arap koşu taylarından seçilen"elit taylar" (özel seçilen 2,5 yaşındakierkek taylar), koşu yarışlarının en bü-yük şampiyonluk adayı olarak görülü-yor.Tarım ve Orman Bakanlığı Tarımİşletmeleri Genel Müdürlüğüne (Tİ-GEM) bağlı Karacabey Tarım İşletmesiMüdürlüğünde doğan taylar, kadrola-rında bulunan damızlık 12 baş aygırve 176 baş kısraktan üretiliyor.Eşleştirilen şampiyon aygırlar vekısrakların ikisinin de genetik orijini-nin kalitesi, tayların da kalitesinde be-lirleyici oluyor.Doğan taylar, önce ortalama cida-go yüksekliği, ayakları ve boynununözellikleri gibi fiziksel görünüş ve or-topedik özelliklerine bakılarak koşutayı olarak ayrılıyor.TİGEM Genel Müdürlüğü bünye-sinde oluşturulan uzman bir komis-yon, alt soy ve üst soy bilgileri ile ak-rabalarının performanslarına da dik-kat ederek koşu taylarının içindenşampiyonluk vadeden "elit tayları" be-lirliyor. Hem babası hem de annesinin

yarışçı genlerini iyi aktaran genetikperformansa sahip olması durumun-da taylar, fiziksel görünüşleri ile koşankardeş ve akrabalarının performansı-na göre elit statüsünde ayrılıyor.Protein takviyeleri de sağlanarakdüzenli ve yeterli beslenen taylar, uy-gun mevsimlerde günün büyük ço-ğunluğunda mera ve padoklarda öz-gürce dolaştırılıyor.Efsaneleşmiş yarış atlarının so-yundan gelen ve kendileri de camiatarafından bu sıfatlarla anılan BabaMevlüt, Özhaber, Berksoy, Oğuzboylu,Besteley ve Eskişehirli gibi birçokşampiyonun yavrusu olan elit taylar, 3yaşında erişkinliğe ulaştıklarında bi-rer yarışçı oluyorlar.TİGEM Karacabey İşletmesi Mü-dürlüğü At Islahı ve Yetiştiriciliği ŞubeŞefi Veteriner Hekim Ali Yağlıcı, AAmuhabirine, yarış atlarının yetiştiril-mesinde genetik faktörler kadar çev-resel faktörlerin de önemli olduğunusöyledi.Yağlıcı, tayların soylarından gelenyarışçı genlerinin tüm potansiyelineulaşabilmeleri için TİGEM'de onlaraçok iyi bakıldığını vurguladı.
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rami Kütüphanesi'nde kültür ve sa-nat dünyasından isimlerin katılımıyla ger-çekleştirilen etkinlik, çizer ve yazar HasanAycın'ın yaklaşık 40 çiziminin yer aldığıFilistin temalı "Bir Gün Mutlaka Dönece-ğiz" isimli serginin gezilmesiyle başladı.Raporun yazarı Sakarya ÜniversitesiÖğretim Üyesi Doç. Dr. Mustafa Aslan,programın açılışında yaptığı konuşmada,kültür sanat camiasından pek çok kişininİsrail'i eleştirdiği için çeşitli yaptırımlaramaruz kaldığını söyledi.Sunum eşliğinde sanatçıların olumluve olumsuz tepkilerinden örnekler verenAslan, bazı sanatçıların siyonizmi lanetle-meden, Gazze'de insanların kendiliğindenölmüş gibi faili olmayan paylaşımlarla ye-tinmelerini eleştirdi.Filistin'e destek veren ve İsrail'e karşıduruş sergileyen sanatçılardan da payla-şımlar yapan Aslan, "Raporda hem dün-yada hem Türkiye'de 4 ana sanat dalındafaaliyet gösteren sanatçıların İsrail'in soy-kırımcı tutumunu nasıl eleştirdiklerini yada nasıl eleştiremediklerini ele almaya ça-lıştık. Çalışmaları edebiyat, müzik, sinemave diğer sanatlar alanında bir araya getir-dik." değerlendirmesinde bulundu.
"Dünya kamuoyu hastalıklı
ideoloji siyonizmden bıkmış
durumda"AYBİR Başkanı Fatih Savaşan, Aralık2023'te yayınladıkları "AntisemitizminAraçsallığı ve Batıdaki Akademik Özgür-lüğe Etkisi" raporunda çeşitli tespitleryaptıklarını belirterek, "Orada yapılantespitlerin benzerini kültür sanat alanıiçin de tekrarlamak durumunda olduğu-

muzu bu raporu hazırladıktan sonra gör-dük." dedi.Dünya kamuoyunun İsrail'den ve has-talıklı ideoloji siyonizmden bıkmış du-rumda olduğunu dile getiren Savaşan,"Fakat öyle bir güç var ki hem medyadakigücü hem sermayedeki gücü müthiş birorganizasyonla kitleleri susturma, insan-ları veya kurumları itibarsızlaştırma veyases çıkaranlar olursa her şeye rağmen on-ları bir şekilde gelir ve itibar kaybına uğ-ratma gücünü elinde bulunduruyor." şek-linde konuştu.Raporda ABD, Almanya, İngiltere,Fransa gibi ülkeleri incelediklerini anla-tan Savaşan, üniversitelerde protesto ya-pan öğrencilerin değil, protestoları engel-lemesi için üniversite yönetimlerinin bas-kı altına alındığını gördüklerini ifade etti.
"İsrail'in yaptıkları sadece 
Filistin değil tüm dünya için
tehlikeli"Bütün dünyada sanat camiasında İs-rail'e karşı ciddi bir tepki bulunduğunuanlatan Savaşan, şunları kaydetti:"Fakat meslek örgütlenmelerine, or-ganizasyonlara geldiğinde bu güçlü lobi-nin maalesef etkili olduğunu gördük. Do-layısıyla tablo şu, aslında dünya kamuoyumeselenin farkında. İsrail'in yaptıklarınınsadece Filistin için değil, sadece bölgemiziçin değil, aslında tüm dünya için tehlikeliolduğunu, bu hastalıklı siyonist ideoloji-nin küçük bir azınlığın senaryoları kapsa-

mında tüm dünyayı ateşe vermekten çe-kinmeyeceklerini anlamış bir dünya varönümüzde. Fakat bu dünyada çıkan ka-muoyu sesleri maalesef bastırılmaya çalı-şılıyor."Fatih Savaşan, Filistin'de yaşanan zul-mü engellemek için sadece sanatçılarındeğil aynı zamanda vatandaşların, siviltoplum kuruluşlarının, devletlerin veuluslararası kuruluşların da yapabileceğipek çok şey bulunduğunu vurgulayarak,"Kültür ve sanat camiasının aslında Gaz-ze'de olan bitene tepki vermek için hiçbirhatırlatıcıya ihtiyacı yok. Çünkü onlar dabiliyor ki her şey 7 Ekim'de başlamadı."değerlendirmesini yaptı.
"7 Ekim'den sonra 
Hollywood'da yaptığım 
bütün işler durduruldu"Konuşmaların ardından gazeteci Halilİbrahim İzgi'nin yönettiği, kültür ve sanatcamiasının İsrail soykırımına tepkisininele alındığı bir panel de icra edildi.Filistin asıllı Hollandalı yönetmenHany Abu-Assad, panelde yaptığı konuş-mada, 7 Ekim öncesinde de çok sayıdazorlukla karşılaştığını fakat bir tehdit ola-rak görülmediği için Hollywood'daki ça-lışmalarına izin verildiğini belirterek,şunları aktardı:"Anlaşıldığı üzere siyonistler durumuyönetebileceklerine kani idiler fakat 7Ekim'den sonra davanın Filistin açısındankaybedilmiş bir dava olmadığı, ölü bir

dava olmadığı, halihazırda yaşayan un-surlarının olduğunu anladılar. İntifadanınsadece bir söylem değil, yaşayan kanlıcanlı bir direnişin devamı olduğunu his-settikleri andan itibaren benim Hollywo-od'da yaptığım bütün işleri durdurma ka-rarı aldılar. 'Herhangi bir Filistinli, Filistinhakkında daha fazla Hollywood'da konu-şamaz.' dediler." Abu-Assad, Filistin konu-sunu 7 Ekim öncesinde bir hayatta kalmamücadelesi olarak gördüğünü fakat bu-gün meseleye farklı bir açıdan baktığınıkaydetti. Filistin davasının gelecekte çokdaha farklı bir konumda bulunacağınainandığını dile getiren Abu-Assad, "Baş-larda endişeye kapılmadım değil ama Fi-listin halkı olarak baktığımda 7 Ekim'intıpkı Fransız ihtilali gibi, belki bugün he-men değil ama önümüzdeki on yıllardaçok ciddi devrim niteliğinde bir gerçekli-ğe dönüşeceği öngörülüyor." görüşünüpaylaştı. Mütercim ve aktivist Ayçin Kan-toğlu ise 7 Ekim'den sonra kabul edile-mez açık şiddetle yüzleşmek mecburiye-tinde kalındığını belirterek, şunları kay-detti: "Siyonizmin eli artık çocuklara ka-dar uzandı. Eskilerin bir tabiri vardı, 'Bı-çak kemiğe dayandı.' derler. Bıçak çocuk-ların kemiğini deldi geçti. Şimdi böyle birtabloda hangi altyapıdan geliyorsanız ge-lin, hangi inanca dahil olursanız olun,hangi dilde, ırkta, coğrafyada yaşarsanızyaşayın çocukların katline uzaktan hiçbirşey olmamış gibi bakmak insan tabiatınauygun bir hal değildir."
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kültür ve Turizm Bakanlığı tarafın-dan Yalova'nın Altınova ilçesindeki tarihiÇobankale'de 2024 kazı dönemi törenlebaşladı.Altınova'ya bağlı Ayazma köyü mevki-sinde Bizans ve Osmanlı dönemlerindeönemli geçiş güzergahında bulunan Ço-bankale'de, 7 yıl önce başlatılan kazı çalış-maları sürüyor.Çobankale Kazı Evi'nde düzenlenen se-zon açılış programında konuşan Vali HülyaKaya, Yalova sınırları içindeki mekanın çokönemli olduğunu söyledi.Kaya, buradaki çalışmaların Türkiye,dünya ve özellikle de Yalova için tarihe ışıktutacak bir çalışma olduğuna dikkati çekti.Çalışmalarda sona yaklaşıldığını vur-gulayan Kaya, "Hem Bizans hem de Os-manlı döneminde çok önemli savaşlarasahne olmuş, çok özel bir mekan Yalova sı-nırları içerisinde. Dolayısıyla bunun tariheışık tutma noktasında elde etmiş olduğu-muz veriler de onu gösteriyor ki aslındaYalova tarihten önce, milattan önceye ka-dar giden eski bir tarihe sahip. Bu yapılmışolan çalışmaların bir an önce hem uluslar-arası alanda hem Türkiye'de tanınırlığı, bi-linirliği açısından çalışmalar yürütülüyor."diye konuştu.
"2 yıl kadar kısa bir zaman
içerisinde ziyaretçilerini 
ağırlamaya başlayacak"Vali Kaya, kazı çalışmalarında elde edi-len verilerin uluslararası yayınlarda yerbulduğunu belirterek, şöyle konuştu:"Şu ana kadar bu alanda yayınlanmış22 makale çıktı. Kısa zaman içerisinde bu-ranın eski formuna dönüştürülmesi, kaleolarak tekrar hizmete açılabilmesi için deproje çalışmaları devam ediyor. Projeninihalesinin yapılmasıyla birlikte de 2 yıl ka-dar kısa bir zaman içerisinde ziyaretçileri-ni ağırlamaya başlayacak. Bu noktada yerelyöneticiler olarak biz çok heyecanlıyız. Ya-lova'nın tarihte çok önemli bir yer tuttuğu-nu biliyorduk ama bunu sergileme imkanıelde etmiş olacağız. Hersek Lagünü'ndekialandan başlayıp, Deniz Feneri'nin olduğualanı da içine katacak bir yer. Turistlerin detarihseverlerin de çok rahat gelebileceği,konaklayabileceği, tarihsel verileri yerindegörebileceği güzel bir alan ortaya çıkacak.Ben emeği geçen herkese çok teşekkürediyorum. Kültür Bakanlığımıza da bizeböyle bir imkan verdiği için, bütçelerindendolayı teşekkür ediyorum. Önceden kazıçalışmaları yıllarca sürerdi. Bir türlü sonu-cunu göremezdik. Şimdi verilen bütçe im-kanlarıyla çalışmalar daha kısa zamandasonlandırılıyor. Bunu turizme kazandırmanoktasında daha hızlı aksiyon alabiliyoruz.Şu anki Kültür Bakanlığımızın politikası dabu yönde gelişti. Dolayısıyla biz bunu çokverimli bir şekilde kullandığımızı düşünü-yorum."
Sondaj açılarak kalenin 
kapısı da ortaya çıkarıldıKazı Başkanı Mimar Sinan Güzel Sa-natlar Üniversitesi Öğretim Üyesi Doç.Dr. Selçuk Seçkin ise Çobankale'nin Türkve dünya tarihi açısından önemli biryere sahip olduğunu anlattı.Seçkin, 9 ila 14. yüzyıllar arasındakidönemden buluntulara ulaşılan Çoban-kale'nin, İstanbul ve İznik yolu üzerindestratejik bir konumda bulunduğuna dik-kati çekti.Seçkin, 2017 yılında temizlik çalış-malarıyla başladıkları çalışmanın, son-daj sonrası 2020 yılından itibaren kazıçalışmalarına dönüştüğünü belirterek,şunları kaydetti:"Bu süreçte bütün surların açımıgerçekleştirildi ve kale içinde restoras-yon çalışmaları yapıldı. Bundan sonrakisüreçte 2024 yılından itibaren de kaleiçinde çalışmalarımızı devam ettirece-ğiz. 2023 yılında sur sistemi tamamenortaya çıkartıldı ve dolayısıyla restoras-yon yapılabilecek hale geldi. Daha öncetahmin ettiğimiz, araştırmacıların söyle-diği bir nokta vardı. Orada sondaj açarakkalenin kapısını da ortaya çıkardık. Buönemli bir bulgu bizim için. Çok sayıdaküçük buluntu geldi. Türkiye'nin öndegelen indeksli dergilerinde bu buluntu-lar yayınlandı. Dünya çapında ünlü birdergide buna yer verdi. Dolayısıyla bi-zim için bilim adamı için çok önemli so-nuçlar çıktı."

Bizans ve Osmanlı 
döneminin önemli 

kalelerinden 
Çobankale'de yeni

kazı dönemi başladıİslam Ülkeleri Aka-demisyenler ve Ya-zarlar Birliği (AYBİR)tarafından "KültürSanat CamiasınınSoykırımcı İsrail'eKarşı Tutumu (Dün-ya ve Türkiye)" baş-lıklı raporun tanıtımıyapıldı.

"Kültür Sanat Camiasının 
Soykırımcı İsrail'e Karşı Tutumu"

raporu kamuoyu ile paylaşıldı

9 ayda tamamlanan 
duvar resimleriyle 
Guinness Rekorlar 

Kitabı’na başvuruldu
Hatay'ın Samandağ ilçesindekibalıkçı barınağında 515 metre uzunlu-ğundaki duvara çizilen resimlerle, Gu-inness Rekorlar Kitabı'na başvuru ya-pıldı. Büyükşehir Belediyesinden yapı-lan yazılı açıklamaya göre, Hatay Bü-yükşehir Belediyesi, Samandağ Kayma-kamlığı ve Sahil Güvenlik Komutanlığı-nın işbirliğinde, Çevlik Balıkçı Barınağıduvarlarına resim çalışması başlatıldı.Hatay Büyükşehir Belediyesi ÇevreKoruma ve Kontrol Dairesi ressamlarıtarafından yapılan çalışma kapsamında515 metre uzunluğundaki duvara, Ye-şilçam'ın sevilen karakterleri, dünya si-nemasından önemli portreler, çizgi filmkarakterleri ve deniz canlılarının yer al-dığı siluetler resmedildi.9 ayda tamamlanan duvar resimle-ri, Sahil Güvenlik Komutanlığı tarafın-dan ölçülerek Guinness Rekorlar Kita-bı'na geçirilmesi için başvuru yapıldı.Turizme katkı sağlanması hedefle-nen proje kapsamında ziyaretçilerenostaljik temaları ve popüler kültürimajlarıyla eğlenceli ve öğretici bir de-neyim sunuluyor.

"Balalayka" filminin çekimle-ri için bindiği uçakta geçirdiği kalpkrizi sonucu, 3 Temmuz 2000'de 55yaşında hayatını kaybeden KemalSunal, kabri başında anıldı.Zincirlikuyu Mezarlığı'nda dü-zenlenen törende, Kur'an-ı Kerimokunarak, dualar edildi.Törene katılan sanatçının eşi GülSunal, basın mensuplarına yaptığıaçıklamada, Kemal Sunal'a duyduğuözleme işaret ederek, "Ben bekliyo-rum hala, sanki gelecekmiş gibi. Zortabii ama daha önce söylediğim gibiçok büyük bir aileyiz biz, Kemal Su-nal ailesi olarak. Sevenleri unutma-dı. En büyük desteği de onlardanalıyorum. Hepsine minnettarım."dedi.Gül Sunal sosyal medya hesabın-da paylaştığı "Birbirini gerçektenseven iki kişiden biri ölürse eğer,gerçekte ölen hayatta kalandır." sö-zünün Cemil Meriç'e ait olduğunusöyleyerek, "Eşini kaybeden herkesbunu hissediyordur. Kolay değil, za-man geçtikte daha da zorlaşıyor. Za-man küllendirir diye bir şey ben ya-şamadım, bilmiyorum. Ama çocuk-larım, torunlarım ve Kemal'in se-venleri bizi ayakta tutuyor. Kemal'inde ölümsüz olması bambaşka birduygu. En önemlisi de bu benimiçin." ifadelerini kullandı.Kızı Ezo Sunal sanatçının seven-

lerine minnettar olduklarını aktara-rak, "Her ne kadar gülümseyerekanalım istesek de tabii ki bir buruk-luk ve özlem oluyor. Sevenlerinin il-gisi, mesajları, gün boyunca yapılanpaylaşımları görmek de çok mutluediyor." şeklinde konuştu.Ali Sunal da bu yılın özel bir an-lamı olduğunu vurgulayarak şunlarıkaydetti:"Bu senenin bir özelliği, ilk defabu sene, babamla olma sürem, ol-madığımız süreyi geçti. Yani yanım-da olduğundan daha çok ayrı kaldık.İlk defa bu tarafa geçtik. Çok özlüyo-

ruz tabii ama annemin ve Ezo'nunda dediği gibi yaşatıyorlar, seviyor-lar. Bu sene Kemal Sunal müzesiaçıldı. Bu vesileyle sevenleri daimaorada babamı ziyaret ediyor ve iste-dikleri zaman anmış oluyor. Bu içi-mizi çok rahatlatıyor, mutlu ediyor."Annesinin paylaşımını protestoettiğini söyleyen Ali Sunal "Daha to-runlarla bizlerle yaşayacak çok gün-ler var. Allah başımızdan eksik et-mesin." dedi.Törene ünlü oyuncunun ailesi-nin yanı sıra yakınları ve sevenleride katıldı.

Oyuncu ve senarist Kemal 
Sunal mezarı başında anıldı

05ISTIKLAL-09.qxp_Layout 1  3.07.2024  22:36  Page 1



10 5 TEMMUZ 2024 CUMAYEREL

İstanbul Büyükşehir Belediye (İBB) 
Başkanı Ekrem İmamoğlu, Kadıköy ve 
Maltepe ilçelerinin tam sınırında kon
umlanan Bostancı Metro İstasyonu 
çevre düzenlemesi, Çamaşırcıdere 
Yaşam Vadisi 1. Etap ve Ediz Hun Kak
tüs Evi’nin toplu açılışlarını gerçek
leştirdi. Amaçlarının güzel, yaşanabilir, 
yeşil ve yaşam kalitesi yüksek bir 
şehir var etmek olduğunu vurgulayan 
İmamoğlu, “2019’da neyi söylediysek, 
aslında bugün de aynı şeyi söylüyoruz. 
‘Bu kadim, bu güzel kenti ranta, bet
ona teslim etmeyeceğiz. Ve bu şehre, 
milyonlarca metrekare yeşil alanı hep 
birlikte kazandıracağız’ demiştik. Hala 
aynı sözümüzü yerine getirmekte yola 
devam ediyoruz. Çevreyi koruyan 
altyapıları yapacağız. Yenilenebilir en
erji kaynaklarını en etkin şekilde kul
lanacağız. Şehrimizin sürdürülebilir, 
dayanıklı bir kent haline gelmesi için 
var gücümüzle çalışacağız” dedi.  

 
“VERDİĞİMİZ SÖZLERİ TUTTUK” 
 
Önceki 5 yıllık dönemlerinde, 

verdikleri sözleri tuttuklarının altını 
çizen İmamoğlu, şunları söyledi:  

“İstanbul'da ormanları, dere yatak
larını imara asla sokmadan, orayı 
halka açan bir anlayışa taşıdık ve tam 
ne oldu biliyor musunuz? Sadece 5 
yılda, 13 milyon 225 bin metrekare 
yeni, aktif, pırıl pırıl yeşil alanı sizlerin 
hizmetine kavuşturduk. Bu, çok 
değerli bir sonuçtur. Bu süreçte 5 tane 
kent ormanını açtığımız gibi, 15 tane 
Yaşam Vadisi sürecini başlattık. Ki 
bunun sayısını 21’e çıkaracağız. Ve in
şallah İstanbul'da, çok değerli yaşam 
vadilerini hayatımızın en önemli 
yaşam alanı haline getireceğiz. Yaşam 
vadileri, bizim Yeşil İstanbul vizyonu
muzda çok önemli bir yer tutuyor. 
Yaşam vadisi fikrimizin tohumları, 10 
önce göreve başladığım bugünlerde, 
bu aylarda Beylikdüzü'nde başlamıştı. 
Şu anda 1,5 milyon metrekareyi aşan, 
muazzam bir yeşil alana dönüştü o 
Yaşam Vadisi. Şimdi bunun benzerini, 
İstanbul'un bütün dere yataklarında, 
özellikle kuzeyden güneye, insan
larımızın kent içinde hem bir ulaşım 
alanına hem bir yaşam alanına 
dönüşen olağanüstü güzelliklerle dolu 
tasarım alanlarına dönüştürdük bu
raları.” 

 
KAPALI OTOPARK DA  
3 AY İÇİNDE AÇILACAK 

 
“Bulunduğumuz bu bölgede hem 

Kadıköy hem Maltepe hem Ataşehir 
sınırlarını da içine alan ve yukarıya 
doğru devam eden bu vadiyi de yaşam 
alanına, yeşil alana dönüştürmenin 
başlangıcındayız” diyen İmamoğlu, 
“Burada 110 bin metrekarelik Ça
maşırcıdere Yaşam Vadisi’nin bir nevi 
ikinci etabını açmanın keyfini yaşıy
oruz. Yeşil alan, basketbol, fitness sa
haları, çocuk oyun etkinlik alanları, 
yürüyüş yolları, bisiklet yolları ve aynı 
zamanda burada her yaştan vatan
daşımızın spor yapacağı, ailesiyle bir
likte doya doya vakit geçireceği bir 
alana dönüştürdük burayı” bilgilerini 
paylaştı. İmamoğlu, Bostancı Metro İs
tasyonu’nun altında inşa ettikleri, 854 
otomobil ve 252 motosiklet kapasiteli 
kapalı otoparkında 3 ay sonra hizmete 
gireceğinin müjdesini verdi.  

 
“ÇOK ÖZEL BİR DURUMLA  
DA KARŞI KARŞIYAYIZ” 
 
“Yeşil alanı betona, ranta değil; yeşil 

alanı insanların kullanımına açmaya 
devam ediyoruz ve edeceğiz” diyen 
İmamoğlu, toplu açılış kapsamındaki 
Kaktüs Müzesi’nin oluşum öyküsünü 
de şu sözlerle dile getirdi:  

 
“Tabii bugün çok özel bir durumla 

da karşı karşıyayız. O da nedir? Müze
cilik ile Yeşil İstanbul vizyonumuzu bir 
araya getirerek yapmış olduğumuz bir 
değerli çalışma. O da hemen 
karşımızda bulunan Bahçe Market’in 
iç bölümünde sizlerin hizmetine 
kavuşturduğumuz bir Kaktüs Evi var. 
Burası, çocukluğumuzun hala keyifle 
izlediğimiz unutulmaz jönü, değerli 
sanatçımız Ediz Hun’un hayat boyu 
biriktirdiği… Ki Ediz Hun çevre 
Mühendisi, biyolog, yani aslında bilim 
tarafıyla da çok özel bir büyüğümüz. 
Kendisi tam 132 parçadan oluşan kak
tüs koleksiyonunu, yıllardır birik
tirdiği, gözünün nuru gibi baktığı 
kaktüs koleksiyonunu bizlerle pay
laştı. Ve şimdi burada sizlerin bir nevi 
eğitici bir gezinize sebep olacak müze 
haline geldi. Burada sizlerle buluşuyor. 
O da hayırlı uğurlu olsun. Emeği geçen 
herkese teşekkür ediyorum.”  

 
“DAHA YAPACAK  
ÇOK İŞİMİZ VAR” 
 
“Ben, bu şehirdeki her insanımızın 

mutlu, huzurlu keyifli olmasını istiyo
rum” diyen İmamoğlu, “Ve bu şehrin 
beyefendisi, hanımefendisi, çocukları, 
gençleri çağdaş, uygar, medeni, mem
leketimizin bütün manevi değerlerine 
saygılı, birbirine saygılı, birbirini 
seven, saygı gösteren bir toplum olma 
bilinciyle hepimizin çok büyük ihtiyaç 
duyduğu hem şehrimizdeki huzura 
hem ülkemizdeki huzura ve inanın 
yakın çevremizdeki ülkelerdeki 
huzura bile temel olacak bir yaşamı 
hediye etmekle yükümlü görüyoruz 
hepimizi. Toplumsal vicdanımızı, 
toplumsal birlik, bütünlüğümüzü de 
kuvvetlendirecek sanatçılarımızın, o 
güçlü dostlarımızın, büyüklerimizin, 
bize çok özel anıları sunan o değerli 
insanlarımızın bu güzel emeklerini ve 
gayretlerini gördükçe, aslında daha 
yapacak çok işimiz var diye önümüze 
bakıyoruz” şeklinde konuştu.  

 
EDİZ HUN, KAKTÜS  
MÜZESİ’NİN ÖYKÜSÜNÜ ANLATTI 
 
İmamoğlu, konuşmasının bu nok

tasında, Türk Sineması’nın unutulmaz 
jönü Hun’u yanına davet etti. Adını 
taşıyan Kaktüs Müzesi’nin yapımında 
emeği geçen herkese teşekkürlerini 
sunan Hun, evinde biriktirdiği bitki
lerin müzeye dönüşme sürecini şu sö
zlerle aktardı:  

“Sene 2020, aylardan Haziran 19. 
Şimdi Adalar Belediye Başkanı olan 
Ali Ercan Akpolat, o zaman 
Cumhuriyet Halk Partisi ilçe 
başkanıydı. ‘Ediz Abi, Ekrem Bey geliy
orlar, sizi evinizde ziyaret etmek istiy
oruz’ dedi. ‘Şeref, onur duyarım. 

Buyurun’ dedim. Telaşlandık. Eşimle 
birlikte hazırlığımızı yapmaya çalıştık. 
Ve teşrif ettiler evimizi. Oturduk, soh
bet ettik. Daha sonra dedi ki, ‘Ediz Bey, 
sizin bir kaktüs koleksiyonunuz var
mış, onu görebilir miyim’ dedi. ‘Hay 
hay Başkanım’ dedim. Yukarı, terasa 
çıktık. Burada çok önemli bir noktayı 
sizinle paylaşmak istiyorum. ‘Ediz Bey, 
bunlar çok özel bitkiler. Bunu aziz 
halkımız da görsün. Mutlaka bir sera 
yapalım. Bunları halka sunalım’ dedi. 
Bakın bu çok önemli bir şey. Yani 
böyle bir görüşe sahip olmak, 
hakikaten çok, son derece yüksek bir 
asil bir ruha sahip olduğunun işareti. 
Bu bir iltifat değil Başkanım. ‘Siz nasıl 
buyurursanız, biz amadeyiz. Ben, her 
türlü imkanı size hazırlarım’ dedim. Ve 
aradan seneler geçti. Evvela Ada’da 
yapılacaktı. Sonra başka projeler 
geliştirildi ve bugünkü halini aldı.” 

 
GENİŞ KADROLU TOPLU AÇILIŞ 
 
İmamoğlu, toplu açılışları; Ediz

Berna Hun, CHP Parti Meclisi üyeleri 
Cem Aydın, Mahir Yüksel, Bedirhan 
Berk Doğru, Maltepe Belediye Başkanı 
Esin Köymen, Kadıköy Belediye 
Başkanı Mesut Kösedağı, Ataşehir 
Belediye Başkanı Onursal Adıgüzel, 
Çekmeköy Belediye Başkanı Orhan 
Çerkez, Adalar Belediye Başkanı Ali 
Ercan Akpolat, Sancaktepe Belediye 
Başkanı Alper Yeğin ve Beykoz 
Belediye Başkanı Alaattin Köseler ile 
birlikte gerçekleştirdi.

KADIKÖY VE MALTEPE SINIRINDA TOPLU 
AÇILIŞ TÖRENİ GERÇEKLEŞTİRDİ 

BEYAZ YOL’DA ÜÇÜNCÜ ETAP BAŞLIYOR 
Metrobüs yolunda konforlu seyahat 

imkanı sunan ve 20 yılın üstünde 
dayanım gücüne sahip olduğu hesa
planan ‘Beyaz Yol’ uygulamasında 
üçüncü etaba geçiliyor. 6 Temmuz’da 
başlanacak çalışmalarda Küçükçek
mece  ve Yenibosna arasındaki yol ye
nilenecek. İBB Sosyal Tesisler ve 
Küçükçekmece arasındaki bölümün 
de dahil olduğu çalışma kapsamında 
toplam 17 bin 560 metre uzunluğun
daki güzergah ‘Beyaz Yol’ konforuna 
kavuşacak. Beylikdüzü yönü Yeni
bosnaSefaköy durakları arasında 
başlayacak çalışmaların 90 günde 

tamamlanması planlanıyor.  
 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi 

(İBB) Yol Bakım ve Altyapı Daire 
Başkanlığı, metrobüs hattındaki 
‘Beyaz Yol’ çalışmasının ilk etabını 
2022 yılında tamamladı. Hattın Yeni
bosna, Şirinevler, Bahçelievler, İncirli, 
Merter ve Cevizlibağ durakları arasın
daki asfalt yol söküldü. Çift yönlü 
olarak toplam 15,6 kilometrelik güz
ergah, konforlu yolculuk imkanına 
kavuştu. 2023’teki çalışmalarda ise 
Beykent ve İBB Sosyal Tesisleri arasın
daki 13 durak ile Cevizlibağ

Mecidiyeköy arasındaki 9 durakta 
‘Beyaz Yol’ çalışması tamamlandı. Bu 
iki etabın tamamlanmasıyla Avrupa 
yakasında, 30 durağı kapsayan toplam 
gidişgeliş 54,1 kilometre uzunluğun
daki güzergah ‘Beyaz Yol’ konforuna 
kavuştu.  

 
KONFORLU VE DAYANIKLI 
 
Yapımına başlanacak ‘Beyaz Yol’un 

üçüncü etap çalışmaları kapsamında 
Küçükçekmece ve Yenibosna 
metrobüs durakları ve arasındaki yol
lar yenilenecek. Eskiyen, trafik yüküne 
dayanıksız olan asfalt sökülecek.   Özel 
reçeteli beton kaplama ‘Beyaz Yol’ ile 
metrobüs hattında en az 20 yıl 
boyunca bozulma ve deformasyon ol
mayacak. Her yıl asfalt olan yolda 2 
defa yapılan bakım çalışmasına gerek 
duyulmayacak. Bakım maliyetleri 
ciddi oranda azalacak. Metrobüs yol
undaki ağır yük etkisi, yoğun kul
lanım, yüksek lastik sıcaklıkları, egzoz 
ısısı, duraklardaki frenlemenin getir
miş olduğu yıpranma ve hava 
koşullarının etkisiyle bozulan asfalt 
yollar metrobüs kullanıcılarının kon
forsuz yolculuğuna sebep oluyordu. 
Yeni ‘Beyaz Yol’ ile İstanbullular daha 
konforlu yolculuk edebilecek. 

 
90 GÜNDE TAMAMLANACAK 
 
6 Temmuz’da başlanacak çalış

malarda Küçükçekmece ve Yenibosna 
arasındaki gidişgeliş 17 bin 560 
metre uzunluğundaki yol yenilenecek. 
5 durağı kapsayacak şekilde gidiş
dönüş olarak çalışma yapılacak. Belir
tilen güzergah ve tarihler arasında 
D100 yolu 2 şeride düşürülecek.  
Metrobüs seferlerinde aksama yaşan
mayacak. Yol yapımına YenibosnaSe
faköy durakları arasından D100 
Beylikdüzü yönünde başlanacak. 

 
METROBÜS HATTINDA AKSAMA 

YAŞANMAYACAK 
 
Çalışma olan istasyonlarda iniş

binişler olmadan diğer istasyona 
geçilecek. Karşı yola yönlendirilip 
dönüş hattından İstanbullular aktar
mayla kendi istasyonuna ulaşmış ola
cak. Çalışma sebebiyle yolculukta bir 
aksama yaşanmayacak. İstasyon 
başına çalışma 2 gün sürecek. Çalışma 
bilgileri araç içerisinde ve duraklarda 
anons veya duyurularla yolculara 
hatırlatılacak. Duraklarda yön
lendirme tabelaları ve iletişim ekipleri 
olacak.

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Kadıköy ve Maltepe ilçelerinin tam sınırında konumlanan Bostancı Metro İstasyonu çevre düzenlemesi, 
Çamaşırcıdere Yaşam Vadisi 1. Etap ve Ediz Hun Kaktüs Evi’nin toplu açılışlarını; Türk Sineması’nın unutulmaz jönü Ediz Hun, 3 CHP 

Parti Meclisi üyesi ve 7 ilçe belediye başkanıyla birlikte gerçekleştirdi. “Şehrimizin sürdürülebilir, dayanıklı bir kent haline gelmesi için var 
gücümüzle çalışacağız” diyen İmamoğlu, “Yeşil alanı betona, ranta değil; yeşil alanı insanların kullanımına açmaya devam ediyoruz ve 

edeceğiz. Ben, bu şehirdeki her insanımızın mutlu, huzurlu keyifli olmasını istiyorum. Toplumsal vicdanımızı, toplumsal birlik, bütün-
lüğümüzü de kuvvetlendirecek sanatçılarımızın, o güçlü dostlarımızın, büyüklerimizin, bize çok özel anıları sunan o değerli insanlarımızın 

bu güzel emeklerini ve gayretlerini gördükçe, aslında daha yapacak çok işimiz var diye önümüze bakıyoruz” ifadelerini kullandı. 

ZAMAN DÜNYA ÖLÇEĞİNDE 
HAK ETTİĞİ YERİ BULUR
İstanbul Büyükşehir 

Belediye (İBB) Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, İstan
bul Kültür Sanat Vakfı 
(İKSV) 31. İstanbul Caz 
Festivali Ödül Töreni’nde 
konuştu. Sarıyer 
Yeniköy’deki Avusturya 
Konsolosluğu Bahçesi’nde 
düzenlenen açılış töre
nine, Beylikdüzü Belediye 
Başkanı Mehmet Murat 
Çalık ile birlikte katılan 
İmamoğlu’na, İKSV Genel 
Müdürü Görgün Taner 
tarafından, festivale 
katkılarından dolayı 
teşekkür plaketi takdim 
edildi.  

 
“BU ŞEHRİN HER 

TÜRLÜ SESİ, TILSIMI, 
YARATICILIĞI ÇOK 
KIYMETLİ” 

 
İBB olarak, İKSV Caz 

Festivali’ne katkı sun
manın onurunu yaşadık
larını belirten İmamoğlu, 
“İstanbul; kültürüyle, 
sanatıyla anıldığı zaman 
dünya ölçeğinde hak et
tiği yeri bulur. Bu manada 
bu şehrin her türlü sesi, 
tılsımı, yaratıcılığı çok 
kıymetli. Sanatın bu şe
hirde zenginleşmesi için, 
elbette ki özgür alanlara 
ihtiyaç var; elbette ki in
sanların yaratıcılığına fır
sat veren bir ortama, bir 
atmosfere ihtiyaç var. Biz 
de bunu, kent yönetimi 
olarak, İstanbul'umuzun 
her anında, her nok
tasında, her yaşayanına 
hissettirmek istiyoruz; 
kendisini ifade etmek 
isteyen her insana bunu 
hissettirmek istiyoruz. Bu 
ifade biçimi, ifade özgür
lüğü zaten sanatı, kültürü 
ve yaşamı en renkli hale 
getiren ve tetikleyen bir 
ortam. Bu bağlamda biz 
de görevimizi yerine ge
tirme konusunda karar
lıyız” dedi.  

 
“BU ŞEHİR NEGATİF 

HİÇBİR ŞEYİ HAK ET
MİYOR” 

 
Göreve geldiklerinden 

bu yana İstanbul’un 
kültürsanat yaşamına 
önemli mekanlar ve 
katkılar sunduklarının al
tını çizen İmamoğlu, “İs
tanbul, gerçekten şehir 
olarak öyle büyük bir yere 
sahip ki, ben, Belediye 
Başkanı olarak yaşadığım 
diyaloglarda bunu daha 
da üst seviyede hissediyo
rum. İstanbul’un iyi yarat
tığı, iyi olan her şeyin 
dalgası bütün dünyaya 
yayılıyor. O bakımdan 
negatifin de aynı etkisi 
olacağını düşünerek, bu 
şehir negatif hiçbir şeyi 
hak etmiyor. Hep pozitif, 
hep iyi, hep iyi enerji, yük
sek enerji, kültür, sanat, 

yaşam, renklilik, üreticilik, 
yaratıcılık; bütün un
surları hak ediyor. O 
bakımdan ben eminim ki, 
bu şehrin insan kaynağı 
da o anlamda çok güçlü 
ve tabii İKSV gibi bu gücü 
gerçekten iyi servis eden 
çok değerli kurumlarımız 
var. Ben, kültürsanat 
yaşamına sunduğu 
katkılardan ötürü 
İKSV'ye, ilk anından 
bugüne bütün kuruma, 
bütün yöneticilerine, 
bütün emekçilerine hep
inizin huzurunda, İstan
bul şehri adına, şahsım 
adına teşekkür etmek is
terim” diye konuştu.  

 
“SANATI BU ŞEHRİN 

HER İNSANININ KULAĞI 
DUYMALI” 

 
Beylikdüzü Belediye 

Başkanı olmasının ilk 
yılında, ilçede bugüne 
kadar devam eden caz 
festivalini başlattığını 
hatırlatan İmamoğlu, 
“Şehrin her noktası çok 
güzel. Benim iddiam odur 
ki; sanatı bu şehrin her in
sanının kulağı duymalı, 
her insanının gözü 
görmeli, her insanının eli 
hissetmeli. O zaman sanat 
daha itibarlı, daha güzel, 
daha kapsayıcı olur. Bunu 
şehrin her noktasına taşı
malıyız. Bu konuda tabii 
ki Belediyemiz, tabii ki 
İKSV çok sorumluluk 
alıyor ve sorumlu 
davranıyor. Eminim ki bu
radaki sanatseverler ve 
sanatın içindeki insanlar 
da aynı duyarlılığı gös
teriyor. Bu bakımdan 
yolumuz açık olsun. Bir
likte çok güzel işler ürete
lim. Sanatın önünde 
saygıyla eğilen yöneticiler 
olalım. Sanatı can ku
lağıyla takip edelim. Ben 
sanatçı hayranıyım, sanat 
hayranıyım” ifadelerini 
kullandı.  

 
TÜRKİYEAVUSTURYA 

MAÇI ESPRİSİ 
 
Açılışa ev sahipliği 

yapan Avusturya Başkon
solosluğu’na teşekkür
lerini ileten İmamoğlu, 
sözü, dün akşam Türkiye 
ve Avusturya arasında 
oynan Avrupa Şampiy
onası maçına getirdi ve 
konuşmasını, “Ben, aynı 
zamanda dün akşamki 
misafirperverlikleri için 
de kendilerine teşekkür 
ettim hepiniz için. Güzel 
bir maçtı. Tabii Avusturya 
da iyi bir takımdı ama 
Türkiye'nin gençleri daha 
hararetliydi dün akşam. 
‘Bundan sonra yolu açık 
olsun’ diyerek böyle biraz 
esprili sohbetleştik” söz
leriyle tamamladı.
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TrendyOl Süper Lig ekiplerindenÇaykur Rizespor, Gamibyalı santrfor Ali So-we'u kiralık olarak kadrosuna kattı.Yeşil-mavili kulüpten yapılan yazılıaçıklamada, geçtiğimiz sezonu MKE Anka-ragücü'nde geçiren 30 yaşındaki hücumoyuncusu ile anlaşıldığı belirtilerek, "Baş-kanımız İbrahim Turgut’un katıldığı imzatöreninde Sowe, kendisini 1 yıllığına yeşil-mavili renklerimize bağlayan sözleşmeyiimzaladı. Yeni transferimiz Ali Sowe'a ku-lübümüze 'Hoş geldin.' diyor, kendisine ba-şarılar diliyoruz." ifadelerine yer verildi.

Çaykur Rizespor, 
Gambiyalı forvet Ali 

Sowe'u kiraladı

GalaTasaray ile sözleşmesi sonaeren Fildişi Sahilli futbolcu Serge Aurier,sarı-kırmızılı takıma veda etti.Aurier, sosyal medya hesaplarındanyaptığı veda açıklamasında şu ifadelerikullandı:"Herkese selamünaleyküm. Sevgili ta-raftarlar, ilk önce sabrınız ve kısa süredekidesteğiniz için teşekkür ederim. Tabii kiçok eğlendim ancak Afrika Uluslar Kupa-sı'nda yaşadığım sakatlık nedeniyle buradaistediğim her şeyi veremediğim için üzgü-nüm. Bu sakatlık bana çok vakit kaybettir-di. Bana güvendikleri için kulübe çok te-şekkür ederim. Çalışanlara, başkana, gö-nüllülere, teknik direktör ve ekibi ile buyolculukta bana destek veren herkese çokteşekkür ediyorum. Şampiyon olduk çünküTürkiye'nin en iyisiyiz. Hayatım boyuncakalbimde olacaksınız ve nerede olursamolayım sizi savunacağım. Başarı ve mutlubir sezon geçirmenizi diliyorum. Teşekkür-ler Galatasaray."Galatasaray'ın geçen sezon ara transferdöneminde kadrosuna kattığı 31 yaşındakisağ bek, sakatlığı nedeniyle sadece 4 maçtaforma giyebildi.

Serge Aurier, 
Galatasaray'a veda etti

GalaTasaray, Belçikalı futbolcu Dri-es Mertens ile yeni sözleşme imzaladı.Sarı-kırmızılı kulüpten yapılan açıkla-mada, 37 yaşındaki futbolcunun sözleşme-sinin 2024-2025 sezonu sonuna kadaruzatıldığı belirtildi.Mertens'e gelecek sezon için net 2 mil-yon 900 bin avro ödeneceği belirtildi.2022-2023 sezonu başında Galatasa-ray'a transfer olan Dries Mertens, sarı-kır-mızılı ekipte 2 Süper Lig ve 1 Süper Kupaşampiyonlukları yaşadı. Deneyimli futbol-cu, Galatasaray ile tüm kulvarlarda çıktığı84 maçta 19 gole imza attı.

Galatasaray Mertens'in
sözleşmesinin 

1 yıl uzattı

TrendyOl 1. Lig ekiplerinden FatihKaragümrük, yeni sezon hazırlıklarınaDüzce'de devam ediyor.Kaynaşlı ilçesindeki Serkan Acar TopukYaylası Tesisleri'nde kampa giren İstanbulekibi, teknik direktör Şenol Can yönetimin-de idmana çıktı.Futbolcular, ısınma hareketlerinin ar-dından kondisyon, kuvvet, dar alanda pasve minyatür kale maçla antrenmanı ta-mamladı. Kırmızı-siyahlı takım, çalışmala-rını yapacağı çift antrenmanla sürdürecek.

Fatih Karagümrük, yeni
sezon hazırlıklarını 

sürdürdü

beşikTaş'ın yenitransferi Rafa Silva, yenisezon hazırlıklarına baş-layan siyah-beyazlı futboltakımına katıldı.Kulüpten yapılanaçıklamaya göre, 31 ya-şındaki Portekizli futbol-cu, BJK Nevzat DemirTesisleri'nde teknik di-rektör Giovanni van Bronckhorst ve yöne-tim kurulu danışmanı Brad Friedel ile biraraya geldi.Teknik ekip ve futbolcular, Rafa Silva'ya"Hoş geldin" diyerek başarı dileğinde bu-lundu.Portekizli oyuncu, takım arkadaşlarıylaatletik performans ile esneklik, kuvvet vedayanıklılık testinden geçirildi. Rafa Silva,sahada da antrenman yaptı.

Beşiktaş'ta yeni 
transfer Rafa Silva, 

takıma katıldı
TrabzOnspOr'un 2 yıllık sözleş-me imzalayarak tekrar renklerine bağ-ladığı Anthony Nwakaeme, "Ben deyine şampiyon olmak isterim. 10 kezdaha arka arkaya şampiyon olmak iste-rim. Fırsat olursa iki elimle bunu kucak-lamak isterim." dedi.Nwakaeme, yeni sezon hazırlıkları2. etap çalışmaları kapsamında Maca-ristan'ın Szeged kentinde çalışmalarınısürdüren bordo-mavili takımın antren-manı öncesinde basın mensuplarınaaçıklamalarda bulundu.Nijeryalı oyuncu, geldiği günden buyana sürecin iyi geçtiğini belirterek,"Oyuncu arkadaşlarımla tanıştım, yenikatılanlar var. 2-3 arkadaşla daha önceoynamıştım, tanıyordum. Tanımadığımarkadaşlarımla dünkü idmanda tanış-ma fırsatım oldu. Gayet güzel geçti sü-reç." şeklinde konuştu.Forma giydiği mevkide Trezeguet,Orsic gibi oyuncuların olmasını da de-ğerlendiren Nwakaeme, "Böylesine re-kabetler takımlar için faydalı olan, takı-

ma katkı sağlayan rekabetler. Trezegu-et, Orsic ve ben burada oynayabilecekkalitesini göstermiş oyuncularız. Reka-beti kendi açımızdan değil takım açısın-dan değerlendiriyoruz. Trabzonspor'aartı sağlamak katkı sağlamak için bu re-kabet olacak. Kendi rekabetimizden zi-yade Trabzonspor'a katkı sağlayacakbir rekabet olarak görüyorum." ifadesi-ni kullandı.Nwakaeme, daha önce forma giydiğiSuudi Arabistan takımı ile Trabzonsporarasında farkın bulunduğunu anlatarak,

şöyle devam etti:"Ben nereye gidersem gideyim fut-bolu sadece futbol olarak görüyorum.Burası ile orası arasında şöyle fark var.Trabzonspor'dan ayrıldığımda şampi-yon olan takımdan ayrılmıştım topahükmeden, hakimeyet olan takımdanoraya gittim. Ülkenin en iyi takımların-dan biri değildi. Savunma defans ağır-lıklı oynayan takımdı, santrfor oynadı-ğım için biraz farklı tarzdı. Ordaki hoca-larıma başkanıma orda geçirdiğim sü-reç için teşekkür ediyorum. Futbol açı-sından böyle fark vardı. Fark olarakbunu görüyorum. Kendimi gittiğim dö-nemle aynı olarak değerlendiriyorum."Ne zaman hazır olacağına ilişkin birsoruya Nwakaeme, "Hazır olmak içintam tarih vermek kolay değil. Gün günbakıp kontrol edeceğiz durumu. Böyledurumlarda hocalarımızla, kendi vücu-dunuzla konuşursunuz. Gün gün bakı-yorum. Bugün takımla başlayıp nasıl gi-deceğine bakacağız. Hocalarla görüşüpne zaman hazır olacağımızı değerlendi-

receğiz." şeklinde yanıt verdi.Nwakaeme, Trabzonspor'un şampi-yonluk şansına ilişkin de "Herkes şam-piyon olmak ister. Herkes bunun içinmücadele eder. Ben de yine şampiyonolmak isterim. 10 kez daha arka arkayaşampiyon olmak isterim. Fırsat olursaiki elimle bunu kucaklamak isterim.Hiçbir şey imkansız değil. Herkesin he-defi şampiyonluk." diye konuştu.Teknik direktör Abdullah Avcı iledaha önce çalıştığını kaydeden Nijeryalıoyuncu, şöyle devam etti:"Şampiyonluk senesi de birliktey-dik. Hocamızı tanıyoruz. Ben şampi-yonluk senesinden önce de tanımıştım.Kararlı bir hoca. Her zaman kazanmakisteyen ne istediğini bilen biri. Topa sa-hip olmak isteyen biri. Hocanız size neistediğini söyler, uygulamaya çalışırsı-nız. Hocamı yakından tanıyoruz. Ken-disinin ne isteyeceğini biliyorum, ina-nıyor, güveniyorum. Ondan öğrendikle-rimizi uygulayıp tekrar başarılı olmayaçalışacağız."

Orkun Kökçü, ay-yıldızlı takımınBarsinghausen'de gerçekleştirdiği kamptabasın mensuplarının sorularını yanıtladı.Orkun, Avusturya maçının son anla-rında yaşadığı sakatlığın ciddi olmadığınıbelirterek, "Arka adalemde sıkıntı var amaciddi bir şey değil. Baktık önlemini aldık,daha çok 'kramp girdi' diyebiliriz. Duru-mum iyi, Hollanda maçında cezalıyım amatakıma dışarıdan yardım edeceğim, inşal-lah turu geçeceğiz. Açıkçası dün gece pekuyuyamadım, saat 3'e kadar Ferdi ile be-raber odada Avusturya ve Hollanda maç-larıyla ilgili konuştuk, değerlendirme yap-tık. Birkaç saat uyuyup uçuşla buraya gel-dik." ifadelerini kullandı.Avusturya'yı geçerek çeyrek finale kal-dıkları için gururlu olduklarını aktaranmilli futbolcu, "Çok güzel bir maç oldu,öncesinde de Mert (Müldür) ile konuyukonuşmuştuk, Avusturya’ya karşı erkenbir gol yemiştik, rövanşı almak istiyorduk,ilk dakikada gol oldu. Bizim için de motiveoldu. Güç de verdi, tabii 1-0 başlayınca özgüven daha çok geliyor, daha rahat şekildefutbol oynayabiliyorsunuz. Sonuçta daböyle oldu. İkinci yarıda da erken bir golle2-0’ı yakaladık, 2-1’den sonra biraz heye-canlandık sonunda defansımız da iyi per-

formans sergiledi, sonuçta her şey güzeloldu." değerlendirmesinde bulundu.Orkun, "Hakan Çalhanoğlu senin oy-nadığın bölgede çok iyi bir performanssergilediğini söyledi. Sen neler söylemekistersin?" sorusunu, "Hakan ağabeyinaçıklamalarını gördüm ve maçtan sonrabana iyi bir maç çıkarttığımı söyledi vetebrik etti. Mili takımla, kulüp arasındaperformans değişiklikleri olabiliyor. Millitakımda daha kısa süre birlikte çalıştığınıziçin oynadığınız bölgeye adaptasyon birazdaha zor olabiliyor ama elimizden geleninen iyisini yapmaya çalışıyoruz. Dün hemtakım hem benim için güzel bir maç oldu.İnşallah bu yolda devam ederim." şeklindeyanıtladı. Milli futbolcu, "EURO 2008'demilli takımın elde ettiği başarıya yakınsı-nız. O günleri hatırlıyor musun?" sorusu-na, "2008’de 7 yaşındaydım, maçları ai-lemle birlikte izlerdik. Ağabeyimle hephayalini kurardık, 'biz de Avrupa Şampi-yonası'na katılsak yarı final görsek nasılbir duygu olur' derdik. Galibiyetlerin erte-si günü dışarı çıkıp yarı finalleri, çeyrek fi-nalleri sokakta yeniden oynardık. Çok iyihatırlıyorum, Türkiye yendikten sonraHollanda'da Türkler bir şehirde toplanırve kutlama olurdu. Biz de oraya giderdik,

2008’i çok iyi hatırlıyorum. Şimdi sosyalmedyada aynı görüntüleri görüyorum buda benim için ayrı bir gurur oluyor." yanı-tını verdi.
"Avusturya gibi Hollanda’ya
karşı da rövanşı alacağımızı
düşünüyorum"Orkun Kökçü, "Final maçında kendini-zi hayal ediyor musunuz?" sorusunu, "Ta-bii ki öyle hayalleri her zaman kuruyorsu-nuz, kurmak da zorundasınız. Bir hayali-niz varsa ona odaklanıp daha motive şe-kilde o maçlara girebilirsiniz. Ferdi ile be-raber bu konu hakkında konuştuk, turnu-va ağacına, hangi ülkelerle eşleşebileceği-mize baktık. Daha kolay taraftayız, hayalkurmak da daha kolay oluyor. İnşallah fi-nale kadar çıkabiliriz. Turnuva ağacı hak-kında aramızda da konuşuyoruz diğer ta-rafa baksan tüm favori ülkeler o tarafta,bizim için bu şans ama yine de Hollanda,İsviçre olsun onlar da güçlü rakipler. Diğertaraf bana sorarsan tabii daha güçlü. Oyüzden biraz ikinci olarak gruptan çıkma-mız şanslı oldu diyebiliriz ama turnuvayıkazanmak istediğinde her rakibi yenmeli-sin. Kim gelirse onu devirmeye çalışaca-ğız." şeklinde yanıtladı. Orkun, Hollanda

maçının sorulması üzerine ise şöyle ko-nuştu: "Benim için özel bir maç olacak.Hollanda’da büyüdüm, cezam nedeniyleoynayamayacağım ama ben onlara güve-niyorum. Onlara da bu konuda destek ve-receğim. Bu maçı oynamak isterdim çün-kü Amsterdam’da kaybettiğimiz maçtaoynamıştım, o hissi asla unutmayacağım,rövanşı almak istiyordum ne yazık ki oy-nayamıyorum. Benim için hayal kırıklığıdiyebilirim Takım arkadaşlarıma, ağabey-lerime güveniyorum, Allah’ın izniyle bumaçı yeneceğiz. Avusturya gibi Hollan-da’ya karşı da rövanşı alacağımızı düşünü-yorum. Hollanda'dan eski takım arkadaş-larımla konuştum, biraz şakalaştık. Hoca-mız Montella, Hollanda'ya karşı ne yapa-cağını ve nasıl oynayacağımızı çok iyi bili-yor. Benlik bir durum yok. Hocamız banabir şey sorarsa en iyi şekilde cevap vere-ceğim ve yardımcı olmaya çalışacağım.Hollanda basınını biraz takip ediyorum,onlar da baya tepki gördü ama üst düzeyfutbolcuları var. Kaliteli bir takım, Hollan-da’da oynadım zevk verici çok güzel fut-bol oynuyorlar, taktik ve teknik açıdan çoküst düzey futbolcular var, her zaman güç-lü olduklarını düşünüyorum ama biz deher zaman özgüvenli ve hazırız."       

Orkun Kökçü: "Hollanda'ya
karşı da rövanşı 

alacağımızı düşünüyorum"

Trabzonspor'un oyuncusu Nwakame:
Ben de yine şampiyon olmak isterim

2024 Avrupa Futbol Şampiyonası'nda (EURO 2024) çeyrek finale yükselen A Milli Futbol Takımı'nın ortasaha oyuncularından Orkun Kökçü, Avusturya'ya karşı rövanşı aldıkları için mutlu olduklarını söyledi.
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Türkiye yurt dışına  
yeni uydu gözlem 
 istasyonları kuracak 

Brezilya, Meta'nın yapay 
zeka modellerini 
geliştirmek için gönderileri 
kullanmasını yasakladı 

AA muhabirinin, Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığı Türksat AŞ 2023 Yılı Faaliyet Ra
poru'ndan derlediği bilgiye göre, şirketin 
işlettiği uyduların belirlenen parametreler 
kapsamında kesintisiz yayınlarına devam 
edebilmeleri için 7 gün 24 saat esasına göre 
denetim ve takip faaliyetleri yürütülüyor. 

Türksat uyduları üzerinden yayın yapacak 
uydu bağlantı istasyonlarının teknik şartlara 
uymaları için gerekli anten testleri gerçek
leştirilerek sertifikasyon sağlanıyor. 

Uydu kapasitesini kullanan taşıyıcılara ait 
EIRP, C/N, bant genişliği ve merkez frekansı 
gibi teknik parametreler 7 gün 24 saat 
ölçülerek arşivleniyor. 

Uydu frekans gözlem faaliyetlerinin 
kalitesini artırmak amacıyla operasyonel 
faaliyetlerin yürütüldüğü anten ve alt sistem
lerinin modifikasyonu ile bakım ve onarım 
faaliyetleri düzenli yapılıyor. 

Bu kapsamda, uydu filosuna yeni katılan 
Türksat 5A ve 5B ile 9 Temmuz'da uzaya 
gönderilmesi planlanan Türksat 6A uydu
larının frekans gözlem faaliyetlerinin gerçek
leştirilebilmesi için altyapı genişletme 
çalışmaları devam ediyor. 

 
Yayın trafiğine kesintisiz takip 
Yeni uydularda bulunan Ku, Yeni Ku, Ka

BSS ve X bantlarındaki trafiğin de kesintisiz 
izlenebilmesi için yeni anten ve alt sistem
lerinin kurulum çalışmaları tamamlandı. 

Büyüyen uydu filosuyla frekans gözlem ka
biliyetlerinin geliştirilmesi ve coğrafi 
yedeklilik oluşturulması amacıyla yeni gö
zlem istasyonlarının da kurulması karar
laştırıldı. Türksat AŞ'ye ait halen yurt içinde 
İstanbul'un yanı sıra 6 yerde gözlem istasy
onları bulunuyor. 

Yurt dışında ise Almanya ve Afganistan'da 
istasyonlar faaliyetlerini sürdürüyor. Bunlara 
ek olarak bazı ülkelerle görüşmeleri süren 
yeni gözlem istasyonlarının kurulması plan
lanıyor. 

Bu istasyonlar aracılığıyla ilgili coğrafyalar
daki uydu iniş gücü ölçülürken komşu uydu
lardan gelebilecek etkiler de takip ediliyor. 
Böylece uyduların kesintisiz yayın yapa
bilmeleri sağlanıyor.

BBC'nin haberine göre, Brezilya Ulusal Veri 
Koruma Ajansı (ANPD), Meta'nın, yapay zeka 
temelli konuşma botlarının geliştirilmesi için 
kullanıcıların gönderilerini kullanmasına izin 
veren gizlilik politikasını askıya aldı. 

 
ANPD, kullanıcıların temel haklarının zarar 

görmesi veya zararın onarılmasının zorlaş
ması riski üzerine harekete geçtiğini açıkladı. 

 
Bu kapsamda, ülkede 102 milyon Face

book ve 113 milyon Instagram kullanıcısına 
sahip Meta'nın yapay zeka sistemlerini 
geliştirmek için Brezilya vatandaşlarının In
stagram ve Facebook gönderilerini kullan
ması yasaklanmış oldu. 

 
Karar, Meta'nın, Birleşik Krallık ve Avrupa 

Birliği'ndeki kullanıcıların gönderilerini aynı 
amaçla kullanmaktan vazgeçmesinin ardın
dan geldi. 

 
Meta, karara uymazsa günlük 9 bin dolar 

cezaya çarptırılacak 
Meta'ya, alınan kararın ardından 5 iş günü 

içerisinde gizlilik politikasını değiştirdiğini 
göstermesi için süre veren ANPD, Meta'nın 
bu karara uymaması halinde günlük 50 bin 
Brezilya reali (yaklaşık 9 bin dolar) para 
cezasına çarptırılacağını açıkladı. 

 
Brezilya Veri Gizliliği kurumundan Pedra 

Martins de Meta'nın Avrupalı kullanıcılara 
uyguladığı ile Brezilyalılara uyguladığı ön
lemler arasında tutarsızlık olduğuna işaret 
ederek, ANPD'nin kararını memnuniyetle 
karşıladığını aktardı. 

 
Martins, Meta'nın yapay zeka modellerini 

geliştirmek için Brezilyalı genç ve çocukların 
da gönderilerini kullanmayı planlarken Avru
pa'da 18 yaşından küçüklerin gönderilerinin 
kullanılmayacağına işaret etti. 

 
Öte yandan, Meta'nın sözcüsü, karardan 

dolayı hayal kırıklığına uğradığını kayded
erek bu adımın, Brezilya'daki insanlara yapay 
zekanın faydalarını sunmayı geciktireceğini 
ifade etti.

“Yapay Zeka: Kişisel Veriler, Al
goritmalar ve Tehditler” başlıklı 
dosya haberinin birinci 
bölümünde AA muhabiri, Orhan 
Toker’le dijital dünyada çocuk
ları hedef alan içerikleri ve alın
abilecek önlemleri konuştu. 

 
1993 yılından 2019 yılına 

kadar kendi şirketinde yazılım
cılık yapan Toker, sanal oyun
ların faydaları ve zararları ile 
ilgili yaptığı analizlerin internet 
ortamında kısa sürede popüler 
hale gelmesiyle tanındı. 

 
“Dijital Baba” adıyla ailelere 

dijital dünyadaki tehditleri anla
tan Toker, tehditlere yönelik bir
incil koruma yönetiminin 
çocuklar ile ebeveyn arasında 
kurulacak olan iletişim 
olduğunu ifade etti. 

 
Çocuklara ideoloji aşılanıyor 
Toker, koronavirüs salgını 

dönemine kadar internetteki 
yayınların nispeten daha faydalı 
olduğunu söylerken, salgın son
rasında özellikle içerik üretici
lerinin çocuklar üzerinden 
vahşice para kazanma strateji
lerine yöneldiklerini, farklı ide
olojileri empoze etmeyi amaç 
haline getirmeye başladığına 
vurgu yaptı. Toker, şöyle devam 
etti: 

 
"Pandemi süreciyle çocuklara 

bu tür oyunlar faydadan çok 
zarar vermeye başladı. Bir bak
tık ki çocuklara pozitif şeyler 
kazandırmaktan, en masumu 
çocuklardan ne koparabilirim, 
nasıl para kazanabilirim 
düşüncesi güden uygulamalara 
dönüştü. Bunun yanı sıra 
küçücük çocuklara ideoloji aşıla
maya başladılar. Oyunlar ve 
sosyal medya ile ve internet vası
tasıyla cinsiyetsizlik, yurtsuzluk, 
dinsizlik, tanrı tanımazlık ve 
hatta anneliğin kötü bir şey 
olduğu fikrini empoze etmeye 
çalıştılar. Henüz küçük yaşlar
daki bu çocuklara anneliğin yan
lış bir şey olduğunu, çocuk 
yapmanın, çocuk bakmanın kötü 
bir şey olduğu fikrini empoze et
meye çalıştılar. Öyle bir şey oldu 
ki, aile yapısını tamamen bozup 
ortadan kaldırmayı destekleyen 
içerikler türettiler." 

 
Pembe Kapitalizm 
Çocukların, sanal dünyanın en 

savunmasız halkaları olması se
bebiyle internetteki içerik üreti
cilerin ile kötü niyetli kişiler 
tarafından açık hedef olarak 
görüldüklerine değinen Toker, 
2022 yılında FBI tarafından 
çocuk pornografisi ve pedofili 
suçları üzerine yapılan araştır
mayı örnek göstererek her yıl 60 
milyon çocuk fotoğrafının bu 
içeriklerde kullanıldığını bu 
rakamın günümüzde yüzlerce 
milyonu aşmış olabileceğini be
lirtti. 

 
Çocuk istismarının yanı sıra 

LGBT lobilerinin de hem çocuk 
oyunlarında, hem de onlara 
uygun olduğu öne sürülen 
içeriklerde cinsiyetsizleştirme 
projesi yürüttüğünü söyleyen 
Toker, şunları söyledi: 

 
"LGBT lobisi, toplum tarafın

dan dışlanan, reddedilen, işe 
alınmayan, iş verilmeyen, tu
valetlere sokulmayan, toplumda 
hor görülen bireyler olduklarını 
savunuyor. Çocuklara bizim de 
var olduğumuzu anlatabilirsek, 
ilerde toplumun bu işleri kabul
lenmesi daha rahat olur diye 
düşünüyor. Fakat bu LGBT lo
bisinin dünyaya göstermeye 
çalıştığı ‘sevimli’ yüzü. Esasında 
çocukların cinsel algıları 
gelişmemiş ve yaş olarak da 
buna hazır değillerken bu tip 
içeriklere maruz bırakmaları 
çocukları özendirebileceği 
yönünde ciddi tartışmalar var 
dünyada. Bundan endişelenen, 
bunu bir dayatma olarak çocuk
lara sunulmasından rahatsızlık 
duyan uzmanlar var. Ben de bun
lardan birisiyim." 

 
Tüm dünyada çokça tartışılan 

bir konu olan LGBT'nin medya 
aracılığıyla propagandasının 
yapılmasının ve özellikle çocuk
lar özelinde yayılma planla
masının ardında eşitlik veya 
insan hakları anlayışından çok 
ekonomik gerekçeler olduğuna 
vurgu yapan Toker, bu duruma 
"Pembe Kapitalizm" kavramının 
sebep olduğunu söyledi. 

 
Pembe Kapitalizm kavramının 

eşcinsellerin daha çok para har
camasına ve bunu destekleyen 
şirketlerin daha çok para kazan
masına olanak tanıyan bir sis
tem olduğuna dikkati çeken 
Toker, şöyle devam etti: 

 
"1975’te ABD’de ortaya çıkan 

‘Pembe Kapitalizm’ kavramı, 
özetle eşcinsellerin, diğer insan
lara göre daha çok harcama yap
tığını savunan bir görüş. LGBT 
yanlıları giyimlerini, makyaj 
malzemelerini, aksesuarlarını 
lüks markalardan yapıyor. Bu işe 
çocukları dahil ettikleri için hor
mon ilaçları vasıtasıyla ilaç sek
törü buradan para kazanıyor. 
Çocukları sakat bırakan ameliy
atlar var, tıp alanında da bu 
kazan çarkı dönmeye devam 
ediyor. Ameliyat olup pişman 
olan çocukların psikiyatrik te
davileri üzerinden ciddi tutar
larda paralar dönüyor. Bu 
gerçekten çok büyük bir 
ekonomik oyun. LGBT’nin tek 
başına bir gücü yok. Ancak 
dünyanın en büyük ekonomik 
kuruluşlarını, şirketlerini, 
sanatçılarını satın alabiliyor, on
lara istediklerini yaptırabiliyor
lar. Bu kadar paraları yok ancak 
LGBT sektörünün ciddi bir 

ekonomik gücü var. Sektör, 
LGBT’yi pompaladıkça Pembe 
Kapitalizmin para kazanması hı
zlanıyor. LGBT’nin günümüzde 
bu kadar çok yayılması, propa
gandasının yapılmasının ardında 
bu ekonomik gerçek var.” 

 
“Aileler 13 yaşına kadar 

çocuklarıyla birlikte sanal 
dünyada var olmalı” 

Toker, günümüzde dijital 
dünyanın çocuklar için artık 
değişmez bir gerçeklilik 
olduğunu, ailelerin bu ortama 
karşı baskıcı ve yasakçı bir zih
niyet ile koruma sağlayamaya
cağını kaydederek, ailelerin 
çocukları ile birlikte sanal 
dünyada var olması gerektiğini 
vurguladı. 

 
İnternetin veya bilgisayarın 

fişini çekmenin çocukları sanal 
dünyanın zararlarından koru
mayacağını bildiren Toker, 
"Ailelerin yapacağı en doğru şey, 
çocuklarını internetteki 
tehditlere karşı duyarlı ve bilinçli 
hale getirmesidir. Çocuğun kendi 
otokontrolünü sağlayacak bir 
hale gelebilmesi, ona neyin zarar 
vereceğini, neyin doğru neyin 
yanlış olacağını muhakemede 
edebilecek düşünceyi aşılamak 
bilinci sağlamak önemli. Bunu 
yapmanın yolu 13 yaşına kadar 
çocuğunuzun her dijital saatinde 
ona eşlik etmektir. " diye 
konuştu. 

 
Dijital dünyadaki kötü niyetli 

kişilerin en önemli kaynağının il
gisiz yetiştirilen çocuklar 
olduğunu vurgulayan Toker, 
ailelerin her fırsatta çocuklarının 
yaptıklarını, izlediklerini, kim
lerle konuştuklarını, kimlerle 
arkadaşlık kurduklarını çocuk

ların güvenini zedelemeden 
takip altına alması gerektiğine 
dikkati çekerken, çocukların 
ihtiyacı olan ilgiden onları uzak 
tutmanın, yabancıların veya kötü 
niyetli kişilerin ellerine bırak
makla eş değer olduğunu 
söyledi. 

 
Toker şöyle devam etti: 
 
"Günümüzde ebeveynler 

çocuğuna vakit ayırmaya 
üşeniyor günümüzde. Aslında bu 
tehdidin en çok beslendiği un
surlardan biri de ailelerin çocuk
lara karşı olan ilgisizliği. Aileler 
bulabildiği her vakitte çocuk
larıyla yakından ilgilenebilmeli. 
İşten erken çıktıysak “Bugün 
gideyim boğazda kahve içeyim.” 
düşüncesiyle değil, “Çocuğumu 
bugün okuldan ben alayım, 
onunla vakit geçirebileyim” 
düşüncesiyle hareket etmemiz 
gerekiyor. Bunu yaparsak çocuk
larımız ile güvene ve iletişime 
dayalı bir ilişki kuracak dijital 
dünyadaki tehditlere karşı duvar 
oluşturacağız." 

 
Strateji, spor ve yarış oyun

ları çocukların zihinsel ve 
motor gelişimi için yararlı 

Ebeveynlere, çocuklarını daha 
çok strateji spor ve yarış oyun
larını oynaması yönünde teşvik 
etmesi tavsiyesinde bulunan 
Toker şunları kaydetti: 

 
"Benim çocuklara ve ailelere 

tavsiyelerim strateji yarış ve 
spor oyunları oynamaları, o 
oyunlara yönlendirmeleridir. 
Araba ve spor oyunlarında zih
niyle düşündüğünü kumanda ve 
kontrol cihazı ile sağlaması 
gerekiyor. Bu beyni ve zihinsel 
gelişimi destekliyor. Strateji 

oyunları da çocuğu düşünmeye 
teşvik edeceği için zihinsel 
gelişimi destekleyen oyun türleri 
arasında yer alıyor. Ailelere ve 
çocuklara bu üç türdeki oyun
lara yönelmelerini önerebilirim." 

 
Ailelerin yanı sıra devletlerin 

de sosyal medyadaki bu 
tehditlere karşı bir dizi önlem 
planını hayata geçirmesi gerek
tiğine vurgu yaparak sözlerini 
şöyle sonlandırdı: 

 
"Çocuklar için uygun olmayan 

içeriklere basılan 18+ etiketinin 
bir tuzak olduğunu söyleye
bilirim. Bunlara ağır cezalar 
gelmesi gerekiyor. Tüketiciyi 
kandırmanın yanı sıra içeriklerin 
konusu bakımından bunlara 
karşı ceza ve yaptırımların uygu
lanması gerekiyor. Sosyal me
dyaya 18 yaşından küçük 
kişilerin kesinlikle giremeyeceği 
bir yapının inşa edilmesi lazım. 
Teknoloji bunun için çok müsait. 
Yüz tanıma ya da biyolojik 
tanıma gibi sistemlerin bu gibi 
platformlarda çocukların korun
ması için kullanılmasını de
vletler sağlayabilir, zorunluluk 
getirebilir. Sohbet program
larında çocuklara yönelik uygun
suz içerik ve isteklere karşı bir 
filtreleme getirilebilir. Özellikle 
taciz veya istismarı çağrıştıracak 
belli başlı kelime gruplarına 
karşı bu sistem uygulanmalı hay
ata geçirilmeli. Çocuk 18 yaşın
dan küçükse sosyal medyaya 
giremeyeceğini bilebilmeli. Tele
fonunu açtığı an buna uygula
manın izin vermemesi ya da 
ebeveyn onayı isteyecek bir 
düzenleme yapılması gerekiyor."

Türkiye Teknoloji 
Takımı Vakfının 
öncülüğünde düzenlenen 
Take Off İstanbul, vizyon 
sahibi girişimlerin potan
siyel müşterilere ve 
yatırımcılara ulaşmalarına 
olanak tanıyor. Etkinlik, 
girişimlerin büyümesi ve 
rekabet gücünü artırması 
için uluslararası işbirlik
lerine zemin hazırlayarak, 
bölgedeki girişimcilik eko
sisteminin küresel çapta 
bir etki yaratmasını hede
fliyor. Bu yılki etkinlik, ye
nilikçi ürün ve hizmetleri 
olan girişimlerin geleceği 
şekillendiren fikirlerle bu
luşmasına imkan sağlaya
cak. 

Dünyanın dört bir 
yanından katılımcılar, 
Take Off İstanbul'da bu
luşarak girişimcilik ekosis
temine dair faaliyetlerini 
sergileyecek, yenilikçi gir

işimlerle tanışacak ve olası 
iş birlikleri üzerine 
görüşmeler gerçekleştire
cek. Teknolojiye odak
lanan yatırım fonları, 
yatırımcılar, teknoloji gir
işimcileri ile bir araya 
gelirken, alanında uzman 
konuşmacılar da tecrü
belerini paylaşacak. 
Bugüne kadar 755 bin 
dolarlık ödül havuzuna 
ulaşan Take Off İstanbul'a 
100'den fazla ülkeden 801 
davetli girişim, 412 men
tor ve yatırımcı, 166 
konuşmacı katıldı. 

Yapay zeka, blokzincir, 
sürdürülebilir enerji 
teknolojileri ve dijital 
sağlık derinlemesine ele 
alınacak 

Etkinlikte bu yıl, yapay 
zeka, blokzincir, 
sürdürülebilir enerji ve di
jital sağlık gibi alanlardaki 
teknolojiler derinlemesine 

ele alınacak. Girişimciler, 
etkinlik boyunca stant
larda projelerini sergiley
erek geniş bir kitleye 
ulaşma, networking fırsat
larıyla sektördeki diğer 
profesyonellerle tanışma 
ve yatırımcı kurumlarla 
birebir görüşme imkanına 
sahip olacak. 

Take Off 20 konsepti ile 
en yenilikçi ve iddialı gir
işimler yatırım/hibe ödül
leri kazanma imkanı 

yakalayacak. Bunun yanı 
sıra etkinlikte yer alan 
partner kurumlar ve spon
sorlar tarafından sunulan 
özel ödüller, girişimleri 
küresel pazara açılma yol
culuğunda güçlendirecek. 

1112 Aralık'ta İstanbul 
Fuar Merkezi'nde 
kapılarını açacak Take Off 
İstanbul ile ilgili detaylar 
ve güncellemeler, zirvenin 
sosyal medya hesapların
dan duyurulacak.

Dijital oyunlar ve sosyal medyada 
çocuklara yönelik siber tehdit büyüyor 

Take Off İstanbul 11-12 Aralık'ta düzenlenecek 

Sanal dünyada “Dijital Baba” adıyla tanınan bilgisayar yazılımcısı ve içerik üreticisi Orhan 
Toker, Kovid19 salgını ve sonrasında çocuklara yönelik sanal tehdidin büyüdüğünü söyledi. 

Araştırmacılar, dinozorlardan 
40 milyon yıl önce semender 

benzeri bir hayvanın 
yaşadığını belirledi 

Nature dergisinde 
yayımlanan araştırmaya 
göre, bilim insanları, yak
laşık 10 yıl önce 
keşfedilen ve 4 farklı 
örnekten alınan ar
alarında kafatası ve 
omurga kemiklerinin de 
bulunduğu bazı fosilleri 
analiz etti. 

Araştırmacılar, 
Namibya'da bulunan ve 
"Gaiasia jennyae" adı ver
ilen yaklaşık 280 milyon 
yıl yaşındaki bu canlının 
kafasının yaklaşık 60 
santimetre olduğunu be
lirledi. 

Bu hayvanın bataklık 

ve göllerin tabanında 
yaşadığını tahmin eden 
bilim insanları, se
mender benzeri bu can
lının ilk dinozor 
türlerinden yaklaşık 40 
milyon yıl daha yaşlı 
olduğunu saptadı. 

Araştırmanın 
yazarlarından Jason 
Pardo, Gaiasia'nın bu 
kadar eski olmasının 
şaşırtıcı olduğunu be
lirtti. 

Pardo, bu hayvanın 
"muhtemelen 40 milyon 
yıl önce nesli tükenmiş 
organizmalarla akraba" 
olabileceğini ifade etti.
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